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V tej šteVilki lAHkO PReBeRete:
Višje cene za odlaganje odpadkov• 

Po sledeh napredka naše občine• 

Oktober-mesec požarne varnosti• 

Pesem in obiskovalci ozaljšali poletni večer v • 
grajskem atriju



Obvestila

OBČINA MORAVČE

Spoštovane občanke in občani, 
spoštovani ljubitelji kulture!

Vabimo vas v Kulturni dom na obisk gledali-
škega abonmaja za sezono 2008 – 2009. 

Abonmajske večere bomo popestrili z dodatnimi 
zanimivostmi, da bi jesensko - pomladen čas, še 
dodatno poživili. Po prvi predstavi bo žrebanje na-
grajenih abonmajev. Cena letošnjega abonmaja 
je 36 EUR, za upokojence 30 EUR, za študente, 
dijake in učence pa 24 EUR. Prodaja abonmaja in 
posameznih vstopnic bo uro pred začetkom prve 
predstave, 29. 11. 2008 in na Martinov večer, 
14.11.2008.

Razpored predstav:

Sobota, • 29. 11. 2008 ob 19. uri, Prestava Po-
lone Vetrih,Tristo kosmatih Predstava, ki jo 
pripravljamo se poigrava s tipičnimi vedenjskimi 
vzorci Slovencev. Poskuša nam na duhovit način 
odgovoriti na vprašanja: Kdo smo? Kakšni smo? 
Kako se razlikujemo od drugih? Kako se vse to 
odraža v slovenskih mitih in legendah? Naj gre za 
naše vrline ali napake, ustvarjalci obljubljajo, da 
boste dvorano zapustili nasmejani. Pod taktirko 
Žanine Mirčevske se bodo predstavili trije izvrstni 
mladi igralci: Saša Mihelčič, Andrej Murenc in 
Uroš Potočnik.

Sobota, • 20. 12. 2008 ob 19. uri, KD Ribno, Moli-
erova komedija George Dandin ali Kaznovani 
soprog. Nauk, ki nam ga Moliére sporoča v bese-
dah Georga Dandina, je čisto kratek in razumljiv: 
ne skušaj se pokrivati s prekratko odejo ali – živi v 
mejah svojih možnosti. Kajti George Dandin, trden 
kmet, se je oženil z revno plemiško punčaro, hotel 
je več…..

Sobota, • 24. 1. 2009 ob 19. uri, gostuje KD 
Gledališče Velenje s predstavo Ni svetníkov 
v Paradižu, komedijo o človeški naravi. Pravijo, 
da se živemu človeku vse zgodi….

Sobota, • 28. 2. 2009 ob 19. uri, komedija, gostu-
je Janez Hočevar Rifle, slovenski igralec. 

Sobota, • 28. 3. 2009 ob 19. uri, Gledališče pod 
kozolcem Šmartno ob Paki, s predstavo Vinka 
Möderndorferja, Mrtve duše. Komedija je na-
menjena današnjemu slovenskemu času. 

Sobota, 18. 4. 2009 ob 20. uri, temin je rezer-• 
viran za igro domačinov, ŠKD Peče. 

Upamo, da vam bo naš izbor všeč 
in boste z veseljem obiskovali predstave.

Vljudno vabljeni!

OBČINA MORAVČE

Vabi
vse občane na 

veseli MARTINOV VEČER 
v Kulturni dom 

v petek, 14. 11. 2008 ob 18.30 uri

Štajerci nam bodo prikazali blagoslov vina po 
starih običajih. Mlado štajersko vino bo na vo-
ljo za brezplačno pokušino ob prigrizku naših 
kmečkih žena. Za veselo kulturno dogajanje na 
odru bo poskrbljeno. Z nami bodo tudi Pečani. 
Po izboru Turističnega društva bodo podeljena 
priznanja Zlati lipov list za najlepše urejene 
domačije na Moravškem.      

Vabljeni ste tudi na MARTINOV SEJEM, 
ki bo pred prireditvijo od 16. 30. ure dalje 
pred Kulturnim domom. Poleg stojnic naših 
društev bo za vzdušje poskrbljeno z živo glasbo 
in seveda dobro kapljico.

Vstopnice po 5 EUR bodo v prodaji 10 dni prej 
v baru Travnar, eno uro pred prireditvijo pa v 
Kulturnem domu.

Prijazno vabljeni!
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Novice iz Moravške doline 
Oktober 2008, Letnik IX, Številka 9.
Novice iz Moravške doline je informativno glasilo občine Moravče, 
ki je tudi izdajateljica. Izhaja predvidoma desetkrat letno in ga 
prejemajo vsa gospodinjstva v občini brezplačno. Sedež in naslov 
uredništva: Občina Moravče, Trg svobode 4, 1251 Moravče, tel 
7231229. Izdajateljski svet: Martin Rebolj (predsednik), Franc 
Kmetič, Roman Cerar, Stanislav Ravnikar, Roman Novak, Janez 
Vidic. E-poštni naslov moravske.novice@moravce.si. Odgovorni 
urednik: Edo Veselko, namestnica odgovornega urednika: Vojka 
Rebolj. Uredniški odbor: Marko Kladnik, Edo Veselko,Tanja Ravnikar, 
Maja Hren, Janez Virk, Vojka Rebolj, Nevenka Marolt, Jana Konček 
Cigula, Nada Mlinarič. Novice iz Moravške doline so vpisane v 
razvid medijev pri Ministrstvu za kulturo RS pod zaporedno številko 
374. Priprava za tisk: Studio L.A. Andrej Lombar s.p.. Tisk: Tiskarna 
Januš. Naklada 1550 izvodov.

Obvestila

Naslednja številka izide 21. novembra 2008. 
Vaše prispevke pričakujemo do 8. novembra.

Spoštovane bralke in bralci!
Pred vami je nova, kar obsežna, številka na-

šega mesečnika.  V občini se veliko dogaja, zato 
iskreno upam, da bo vsakdo našel zase kaj zani-
mivega.

Sicer pa so pred nami dnevi, ki jih bodo zazna-
movali različni prazniki. 

Tako ne moremo mimo Dneva reformacije. Re-
formacija in Primož Trubar sta usodno vplivala 
na razvoj slovenskega naroda. Že davnega 1550 
je dal v Tűbingenu natisniti prvi slovenski knjigi 
Katekizem in Abecednik. Zaradi protestantskih 
načel, verske in domoljubne vneme protestantov 
se je razvil slovenski knjižni jezik. Ideja, beri vsak 
vernik sveto pismo v razumljivem jeziku, je silila 
h kulturnemu delu v slovenski besedi. Trubarjevo 
delo je veliko zlasti zato, ker je začel iz nič.

Takoj za tem nas čaka Dan mrtvih, ko se po-
klonimo spominu svojih bližnjih, pa tudi tistim, 
ki so kako drugače zaznamovali naše življenje in 
zgodovino.

11. novembra goduje sv. Martin. To je priljubljen 
praznik, saj je martinovo čas, ko se zaključuje je-
sensko delo, še posebej pa je praznik priljubljen 
zaradi povezanosti z vinom. Legenda namreč 
pravi, da je sv. Martin spremenil vodo v vino in 
tako naj bi se okrog martinovega mošt spremenil 
v vino. Na slovenskem so predstavljali sv. Marti-
na kot usmiljenega vojščaka, ki z mečem reže svoj 
plašč, da ga bo delil z revežem, ki ga zebe. Na 
slovenskem mu je baje posvečeno 121 cerkva.

Praznovali ga bomo tudi v Moravčah. Po ce-
loletnem delu je prav, da se malo poveselimo. Če 
boste veselje delili s svojci in prijatelji, bo še toliko 
bogatejše

Odgovorni urednik

OBČINA MORAVČE
vabi

na osrednjo občinsko komemoracijo 
v počastitev dneva spomina na 
mrtve, padle borce prve in druge 
ter osamosvojitvene vojne za Slovenijo, ki 
bo v petek, 31.10.2008 ob 15. uri v parku v 
Moravčah.

Vljudno vabljeni!

PROSTOVOLJNO
GASILSKO DRUŠTVO

VRHPOLJE
VABI NA

ZABAVNO GLASBENO PRIREDITEV

18. VESELA JESEN,
ki bo v soboto,

22. novembra 2008,
ob 19. uri

v
GASILSKEM DOMU

VRHPOLJE

OORK MORAVČE
vabi

na srečanje starejših občanov, ki 
bo ob običajni uri, v nedeljo, 26. 

oktobra v Kulturne domu Moravče.
Vljudno vabljeni!

Seznam uradnih ur 
Zdravstvenega doma Moravče

AMB. SPL. MED.
Tel: 7231-008

PON in ČET: 13 - 19, sprejem do 18
TOR, SRE in PET: 7 - 13

AMB. ZA OTROKE 
IN MLADINO
Tel: 7232-943
tel. patron. sl.: 
7232-944

PON: 13 - 19
SRE: 7 - 10.30 amb. za bolne; 10.30 
- 13 posvet
PET: 7 - 8 amb; 8 - 11 sistem.; 
11 - 13 amb

DIAG. LAB. PON: 13 - 18, TOR: 9 - 12
SRE, PET: 7 - 12

ZOBNA AMB.
Tel: 7231-150

PON, ČET: 13 - 19.30
TOR, SRE, PET: 7 - 13.30

ZOBNA AMB ZA 
OTROKE
Tel: 7232-750

PON, SRE: 7 - 14
TOR, ČET: 13 - 19
PET: 7 - 13.30
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Županova stran

Spoštovane občanke 
in občani!

Po volitvah pred dvema letoma se je na podlagi vo-
lilnih rezultatov formirala programska koalicija SD, 
SDS in LDS, ki je na ravni države veljala za neobi-
čajno. Trdna odločitev partnerjev v koaliciji, da so 
potrebe občanov na prvem mestu in tisto, o čemur se 
je potrebno dogovarjati, usklajevati in izvajati, so dali 
rezultate, kakršne je občina dosegla v zadnjih letih. 

Če kdaj za trenutek pride do različnih pogledov, 
nam zaupanje, ki ste nam ga namenili volivci, vedno 
pomaga najti rešitev. 

Tako bo tudi večina letošnjih investicij, predvidenih 
v letošnjem proračunu, dokončanih v roku. Zadnja 
večja investicija po vrednosti, ki se bo začela v leto-
šnjem letu in bo končana v letu 2009, je nadaljevaje 
kanalizacije v Zalogu. Do zamude prihaja zaradi 
zapoznele potrditve uporabe taks za obremenjevanje 
voda s strani države. 

Poleg projektov, ki jih vodi občina in je zanje v naj-
večji meri  tudi sama investitor, tečejo trije projekti 
v katerih sodeluje: kot soinvestitor, kot manjšinski 
udeleženec glede na vrednost projekta in v tretjem, 
kot izdelovalec lokacijske dokumentacije.

Kot soinvestitor: Rekonstrukcija državne ceste R1-
415/1216 skozi Moravče, projekt je vreden 1.236.000 
EUR. Od tega je delež občine Moravče 22,2%. 
Potrebno je dodati še obnovo vodovoda na celotni 
dolžini rekonstrukcije ceste. Od Resnika do črpalke 
se gradi vodovod za potrebe  TUŠa, zato je TUŠ tudi 
investitor. Rekonstrukcija ceste skozi Moravče bo 
izpeljana dobesedno v zadnjem trenutku, saj DDC po-
zneje ne bi imel interesa za investiranje v obnovo, ker 
se že pričenja izvajati projekt obvoznica Moravče.

Kot izdelovalec lokacijske dokumentacije: V izdelavi 
je primerjalna študija za potek trase obvoznice v 
rezerviranem koridorju JZ od Moravč. Po potrditvi 
najugodnejše variante poteka trase obvoznice, bo 
občina v okviru prostorskega načrta izdelala občin-
ski podrobni prostorski načrt za bodočo obvoznico. 
To bo tudi edini strošek iz občinskega proračuna pri 
izvedbi tega projekta. O celotnem poteku izdelave 
lokacijske dokumentacije bodoče trase obvoznice, 

bomo sproti obveščali. Na kratko, v letu 2010 je 
predviden odkup zemljišč, v letu 2011 pa pričetek 
gradnje obvoznice.

Kot manjšinski udeleženec, glede na vrednost projek-
ta: Projekt gradnje doma starejših se bo izpeljal sko-
zi javno zasebno partnerstvo, v vrednosti 6.000.000 
EUR. Izdelava projektne dokumentacije poteka po 
terminskem planu. Prav tako je investitor Comett do-
movi za koncesijo, ki mu je bila podeljena spomladi, 
13. oktobra podpisal koncesijsko pogodbo z Ministr-
stvom za delo in družino. Časovni okvir za pričetek 
gradnje in odprtje doma ostaja nespremenjen.

V javnih medijih so bile v zadnjem tednu objavlje-
ne napačne informacije glede plačevanja odvoza 
in deponiranja komunalnih odpadkov na deponijo 
Logatec. Občina Moravče, ni nikakršen rekorder v 
ceni, ki jo bomo plačevali. Cene odvoza in deponi-
ranja odpadkov so primerljive z ostalimi občinami v 
Sloveniji in še vedno nižje od tistih občin, ki so prav 
tako primorane odvažati svoje odpadke na druga 
odlagališča.

Spoštovane občanke in občani!
Slovencem je reformacija prinesla prvo knjigo in 
s tem tudi knjižni jezik. Ob 31. oktobru, dnevu 
reformacije, vam iskreno čestitam.

Martin Rebolj, župan

www.moravce. si
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Kaj menita podžupana

Roman 
Cerar 

Podžupan občine 
Moravče

Stane 
Ravnikar
Podžupan občine 

Moravče

Počasi se približuje konec 
proračunskega leta 2008 in 
tako smo konec septembra 
sprejeli tudi rebalans pro-
računa. Nekatera sredstva 
je bilo potrebno prerazporediti, ker zaradi različnih 
razlogov niso bila porabljena. 
Osebno sem podprl prenos neporabljenih sredstev na 
postavke komunalne infrastrukture. Moj pogled je bolj 
kritičen do sredstev, ki so se povečala na nekaterih po-
stavkah in se nahajajo izven komunalne infrastrukture. 
Prav tako bo v bodoče potrebno omejiti sredstva za takšne 
in drugačne projekte od katerih v končni fazi zaslužijo 
samo tisti, ki jih pripravljajo. Mislim, da imamo narejenih 
projektov dovolj in ne potrebujemo novih. S proračunskim 
denarjem, ki ga imamo in ga bomo imeli v prihodnosti bo 
potrebno ravnati še bolj racionalno. Kot dnevno poročajo 
mediji, smo pred svetovno recesijo, ki bo imela posredni 
vpliv tudi na proračunska sredstva naše občine, ki se 
bodo verjetno zmanjševala. Pred nami je pomembna in 

odgovorna naloga, da se že sedaj pripravimo in tako 
ublažimo morebitne posledice.
Pričakujem, da bomo v kratkem pričeli aktivno pripra-
vljati proračun za leto 2009. Investicije na vodovodnem 
in cestnem področju bomo nadaljevali in jih poskusili v 
največji možni meri tudi dokončati, zato bo na nekaterih 
področjih potrebno zmanjšati porabo sredstev. Prepričan 
sem, da so v proračunu  še rezerve, lahko pa pričakujemo, 
da bodo nekateri zgolj zaradi politike delali viharje v 
kozarcu vode. Sam osebno menim, da se bomo v okviru 
programske koalicije uspeli  dogovoriti in upoštevati 
nova dejstva. Po naravi sem optimist in mislim, da bomo 
imeli naslednje leto končno zgrajeno tudi novo trgovino 
in da bomo začeli z izgradnjo doma starejših občanov, 
kar bo največja pridobitev za občino Moravče. 
Sami ste lahko opazili, kako se v nekaterih političnih 
strankah še kar naprej trudijo, da bi zavirali ali pa celo 
preprečili izgradnjo doma starejših občanov. Vedno zno-
va se navajajo novi in novi razlogi samo, da do izgradnje 
ne bi prišlo. Dobesedno si izmišljujejo razloge za upra-
vičenost izgradnje in kar je še najhuje, zavajajo javnost 
o ceni oskrbe v domu starejših občanov. Z vso odgovor-
nostjo lahko trdim, da bo cena ista kot v vseh domovih, 
ki jim je država podelila koncesijo. Oskrbovanci v našem 
domu pa bodo dobili več kot v drugih domovih, saj bo 
imela vsaka soba svoje toaletne prostore, kar je sedaj v 
ostalih na voljo za doplačilo. Žalostno je, da v nekaterih 
strankah dajejo prednost zgolj in samo politiki, prestižu 
in pri tem pozabljajo na človeka in njegove potrebe.

V četrtek 2. 10. 2008. je po-
tekala 19. redna seja občin-
skega sveta občine Moravče. 
Po pooblastilu župana sem 
vodil sejo. Osrednja točka 
dnevnega reda je bila Obravnava in sprejem Odloka o 
spremembah in dopolnitvah odloka prostorskih uredi-
tvenih pogojih za območja urbanističnih zasnov Dom-
žale, Mengša, Trzina in Moravč, ter drugih ureditvenih 
območij, za območje Moravče. Dejansko pa to pomeni 
podlago za pripravo dokumentacije,ki je potrebna za 
izgradnjo doma starejših občanov na prostoru stare 
Rašice. Po natančni uvodni  obrazložitvi poročevalca iz 
družbe Locus in dodatni pojasnitvi župana se je pričela 
razprava svetnikov opozicije, ki so vsi zagotavljali, da 
podpirajo izgradnjo doma, ob tem pa navajali kopico 
razlogov, zaradi katerih ne podpirajo izgradnjo doma 
na tem prostoru. Kot razlog svojega nasprotovanja so 
navajali pomanjkanje parkirišč, težave s prometom, 

nasprotovanje sosedov zaradi osenčenja ipd. Vendar 
pa so ti problemi bili strokovno obdelani in rešeni ob 
priliki prvih zasnov doma na tej lokaciji. Vsem je znano, 
da bo tu zgrajen dom, ki bo najmodernejši v Sloveniji 
in bo podoben domu v Rogaški, ki je deležen pohvale 
strokovne javnosti tako doma kot v tujini. Opozicijski 
svetniki so našteli mnogo neutemeljenih razlogov proti 
izgradnji doma. V svoji vnemi so šli celo tako daleč, 
da so podali predlog, da se ovadi župana, samo da bi 
zaustavili projekt. Seveda pozicijski svetniki takega 
predloga nismo podprli, kajti mi cenimo prizadevanje 
župana za izgradnjo doma. Po glasovanju, ko so sve-
tniki SD, SDS in LDS podprli predlog sklepa svetniki 
opozicije t.j. SLS, NSI in Neodvisni, pa so glasovanje 
obstruirali ali bili proti. Ko je predsedujoči predlagal 
zapisnikarju, da slednje   poimensko zapiše, da se ve kdo 
so tisti, ki nasprotujejo izgradnji doma, je bil deležen 
ostrih očitkov opozicijskih svetnikov. Dejansko pa se je 
javno pokazalo kdo podpira izgradnjo doma in kdo ne. 
V času volitev je bila izgradnja doma v programih vseh 
strank. Če se ozremo malo nazaj v čas, ko so sedanji 
opozicijski svetniki predlagali izgradnjo Baragovega 
doma, smo to izgradnjo soglasno podprli vsi svetniki 
takratne opozicije. S takimi dejanji se dejansko pokaže 
komu so resnično mar starejši občani in kdo se v resnici 
trudi izpolniti dane volilne obljube s katerimi bi omo-
gočili občanom, ki sami ne morajo skrbeti zase, da bi 
lahko jesen življenja preživeli v svojem kraju. 
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Politika

Tako na občinski ravni kot tudi na ravni države 
veljajo le rezultati in delo čez ves mandat, ne tik 
pred volitvami. Taka je načelnost naše stranke, 
za katero bomo stali tudi v prihodnje.

Cestna in vodovodna infrastruktura, v katero 
smo na občinski ravni vložili svoje zavzemanje, 
dobro napreduje. Do sedaj je bilo končanih 3.100 m 
asfalterskih del, 5.100 m gradbenih del na cestah, vodo-
vodni sistem v skupni dolžini 2.300 m, tudi s pomočjo 
kandidiranja in pridobitve državnih sredstev. Vsekakor 
morajo biti osnovni življenjski pogoji dovolj dobri, da 
bodo mladi ostali na svojih domovih. Poskrbljeno bo za 
dom starejših, naša prizadevanja bodo usmerjena tudi v 
vrtce in šolo na Vrhpoljah. Veseli nas, da tudi področje 
turizma z manjšimi sredstvi dobiva mesto v proračunu. 
Seveda je tudi podpora našim zelo delavnim društvom 
začetna podlaga za razvoj turizma. 

Da bi bila tudi naslednje leto občina čim bolj uspešna v 
gradnji, da bi se zajelo tudi spremljajoči del dejavnosti, 
ki ga naši občani potrebujete in želite, smo veseli, da se 
je začel pripravljati tudi proračun za leto 2009. Začenja 
se postopek pridobivanja lokacijske dokumentacije za 
obvoznico. Naša stranka bo vsekakor na strani ustvar-
jalnosti, ki je za prihodnost še posebej potrebna.

Vsem občankam in občanom čestitamo ob dnevu 
reformacije.

OOSD Moravče

V OO SDS Moravče smo izredno zadovoljni z rezultatom 
31,75%, ki ga je dosegla naša stranka v občini na volitvah 
v Državni zbor. To je še dodatna spodbuda, da na lokalni 
ravni še naprej nadaljujemo s svojim delom in s programom, 
ki smo ga zastavili pred dvema letoma. V največji meri svoj 
program uresničujemo dosledno in tako mislimo delovati 
tudi v bodoče. Seveda uresničevanje programa ni odvisno 
samo od nas, saj smo v veliki meri odvisni tudi od ostalih 
dveh političnih strank iz programske koalicije SD, LDS in 
župana. Smo na sredini mandata in lahko že podamo oceno 
svojega delovanja v okviru programske koalicije.
Poudariti je potrebno, da na področju komunalne infra-
strukture delo poteka dobro in da nekateri projekti stojijo 
zgolj zaradi nerešenih problemov z lastniki zemljišč. Za nas 
je še vedno najpomembnejša komunalna infrastruktura, 
saj je brez spodobne ceste in javnega vodovoda kvaliteta 
življenja bistveno slabša. Temu področju bomo tudi v bo-

doče namenjali, vsaj iz naše strani 
največ pozornosti. Kot sami lahko 
slišite in preberete v informativnih 
medijih se bomo soočili z svetovno 
krizo, ki bo posledično vplivala 
tudi na našo občino. Potrebno 
bo še več racionalnosti in vsak evro bo potrebno pametno 
investirati, saj samo investicije prinesejo razvoj. 
V zadnjem času se je nabralo tudi nekaj problemov, ki se 
prepočasi rešujejo. V OO SDS Moravče upamo, da se bo 
pričelo ustrezno reševanje v okviru programske koalicije. 
Po našem prepričanju se v zadnjem času tudi v naši občini 
pojavljajo posamezniki, ki želijo iz ozadja uresničevati svoje 
osebne interese in jih ščititi s pomočjo političnih strank. 
V OO SDS tega ne odobravamo in tudi v bodoče ne bomo 
sprejeli vsiljevanja rešitev, ki so po našem mnenju škodljiva 
za občino. 

Za nami so volitve v DZ RS. Kot kaže, bomo imeli levo 
vlado, ki je pred volitvami veliko obljubljala. 

V Moravčah vlada t.i. »programska koalicija«, ki naj bi 
skrbela za dobrobit občanov občine Moravče. Ali je res 
tako? Ali nam je res boljše kot v preteklih letih? Ali se res 
bolje razumemo med seboj? Ali smo res pridobili več 
državnih sredstev? Ali je naše življenje v občini Moravče 
res cenejše? 

Predvsem pa, ali je ta koalicija uspela izpolniti svoje 
predvolilne obljube?

Žal je realnost po skoraj dveh letih vladanja povsem 
drugačna. Po županovih obljubah bi moral biti center 
TUŠ odprt že najmanj eno leto. 

Verjetno se še spomnite, kako so nam obljubljali, da 
bomo imeli v Moravčah kotlovnico in ogrevanje na lesno 
bio maso. Rok za izvedbo se je iztekel konec lanskega 
leta, v Moravčah pa se še vedno grejemo po starem.

Obljubljali so nam, da bomo živeli ceneje. Ali veste, 

kaj nas čaka? Menda 
kar šestkratno (6) po-
večanje cen komunal-
nih storitev. Ali si bo 
moravška oblast še 
upala pogledati v obraz 
občanom in jim povedati, kaj je »programska koalicija« 
naredila za to, da bi cena odvoza odpadkov ostala enaka 
ali nižja, kot je sedaj? Ali pa je samo pridno prikimala 
Prodniku in potrdila povišanje cen odvoza smeti in s 
tem največji dvig cen v celotni Sloveniji?

Moravška »programska koalicija« se raje tožari. Župan je 
odpustil direktorico občinske uprave, ker je odgovarjala 
na vprašanja opozicijskih svetnikov. Pa ne bi smela, ker 
opoziciji, po županovo, ni treba odgovarjati. Za vse to pa 
se uporablja na deset tisoče evrov davkoplačevalskega 
denarja, ki jih naša oblast jemlje iz nezgrajenih vodovo-
dov... Ali je to razvojno in pošteno? Presodite sami!

OO NSi Moravče
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Iz dela občinske uprave

V soboto  6.9.2008 je bil zbor članov OO LDS Moravče. 
Zbora se je poleg članov OO LDS udeležila tudi pod-
predsednica stranke ga. Zdenka Cerar , župan občine 
Domžale g. Tone Dragar in naša kandidatka na listi LDS 
za državni zbor ga. Vera Vojska. 

Po uvodnih besedah predsednika OO LDS Moravče, 
Staneta Ravnikarja, je podpredsednica stranke ga. 
Zdenka Cerar seznanila prisotne o trenutni politični 
situaciji v  državi. Po njenih besedah smo lahko resno 
zaskrbljeni nad dogajanji polnih afer, korupcije, ter 
slabšanju standarda državljanov. Smo edina država v 
območju evra, kjer so plače realno padle za 3,5 % v letu 
2007, pokojnine pa so se  v zadnjih štirih letih z 68 % 
neto plače zmanjšale na 62 %.

V nadaljevanju se je 
predstavila ga. Vera 
Vojska ter povedala, 
da se bo zavzemala 
predvsem za večjo ka-
kovost življenja za  vse 
generacije, za večje 
pristojnosti občin ter 
večje razvojne priložnosti in zdravo ter čisto okolje.

Prisotni smo si zadali nalogo, da bomo po svojih naj-
boljših močeh prispevali k dobremu volilnemu rezultatu 
gospe Vere Vojska in LDS.

OO LDS Moravče

Volitve za poslance v Državni zbor so za nami. OO SLS Mo-
ravče se vsem, ki ste svoj glas namenili našemu kandidatu na 
listi SLS-SMS dr.Roku Ravnikarju iskreno zahvaljuje. Veseli 
nas, da je  v volilni enoti št.4 uspelo priti v DZ kandidatu 
SLS-SMS Gvidu Kresu, ki je občan sosednje občine Litija. 
Po daljšem premoru se je sestal občinski svet, ki je obrav-
naval prostorski načrt za izgradnjo doma starejših občanov. 
OO SLS Moravče vseskozi od same ideje podpira izgradnjo 
doma, saj dom potrebujemo čim prej. Smo pa pred vpraša-
njem, ali je lokacija primerna z vidika velikosti. Vedeti je 
potrebno, da mora tak dom imeti dušo, kamor spada tudi 
primerna okolica z zelenicami, ki zagotavljajo oskrbovan-
cem, da se tudi izven doma počutijo prijetno in ne utesnjeno 
zaradi prometa. Občina do sedaj ni bila sposobna pridobiti 
sredstev iz drugih skladov. Nadalje ni izdelanih načrtov iz 
katerih bi bilo razvidno, da občina poskuša pridobiti nova 
zemljišča, na katerih bi bila možna gradnja večjih objektov 
(kot npr je tudi ta dom). Tudi za izgradnjo OŠ Vrhpolje do 
sedaj ni pridobljenega potrebnega zemljišča. Dolgoročno 
tudi ne moremo razmišljati o gradnji industrijske cone ali 
športnega objekta. Menimo, da večina izvajanih del poteka 
stihijsko in ne plansko.Ni informacije, kako poteka kanaliza-
cija v Zalogu pri Moravčah.  V centru Moravč država gradi 
cesto,  ni pa zaslediti, kakšna naj bi bila celostna podoba 

središča Moravč. Uve-
ljavila se je praksa, 
začnimo delati, nato 
pa bomo že nekako 
pridobili vsa soglasja, 
tako ali drugače. Pa 
saj niti svetniki niso 
seznanjeni z vsemi dejavnostmi o katerih naj bi sicer od-
ločali, pač pa je to domena župana in podžupanov. Samo 
podatek: ko se je prodajala trgovina Tuš in zemljišče za 
izgradnjo le-tega, župan svetnike niti obvestil ni, kaj šele, da 
bi o tem odločali. Ko pa stvari niso stekle po načrtih župana 
in  podžupanov, pa je župan uvrstil na dnevni red sklep, da 
občinski svet pooblasti župana, za pogajanja z Engrotušem 
glede prodaje trgovine Tuš. Iz  mnenja odvetniške pisarne  
izhaja, da gre  za 22 m2 spornega prostora. Želja OO SLS 
Moravče je, da bi se  začeli o  problemih in napredku po-
govarjati  skupaj in se nehali ločevati kdo je kdo, saj smo 
vsi naši, končno je občina zaradi nas ljudi. Za konec: če 
se bomo samo tožarili in pozabljali na probleme, bomo še 
večkrat poslušali, da je naša občina rekorder povišanja 
komunalnih prispevkov, kar nas bo krepko udarilo po žepu 
in nam s tem zmanjšalo življenjski standard.

OO SLS MORAVČE

Seja občinske sveta, ki je potekala 2. oktobra, se je začela 
z običajnimi pripombami na zapisnike zadnjih treh sej in 
pripombami na sklicevanje korespondenčnih sej. Župan 
je pojasnil, da je šlo za manj pomembne zadeve in za 
racionalno obnašanje s časom in denarjem.
Po tem, ko so svetniki sprejeli sistemizacijo delovnih mest 
v vrtcu Vojke Napokoj pri OŠ Jurija Vega za tekoče šolsko 
leto, se je razvila precej burna razprava, ki je bila povezana 
z bodočo gradnjo predvidenega doma za starejše občane. 
Z dopolnitvijo odloka so določeni kriteriji, ki jih bo moral 
izpolnjevati načrtovani objekt, pa tudi vsi spremljajoči 
infrastrukturni objekti, okolica doma in parkirna mesta. 
Opozicijski svetniki so imeli precej pripomb predvsem 
na lokacijo, število parkirnih mest in dostopnost. Končno 
je občinski svet z osmimi glasovi za in tremi proti odlok 

potrdil. Medtem smo tudi izvedeli, da je bila podpisana 
pogodba med koncesionarjem Comett d.o.o. in Ministr-
stvom za delo, družino in socialne zadeve . 
V naslednjih dveh točkah je občinski svet sprejel odlok o 
kategorizaciji občinskih cest ter se seznanil z izvrševanjem 
občinskega proračuna za prvo polovico tekočega leta. 
Zaradi različnih razlogov je bilo potrebno sprejeti rebalans 
občinskega proračuna. Ne gre za korekcijo prihodkovne-
ga dela proračuna, saj bodo prihodki realizirani v celoti, 
temveč za prerazporeditve na odhodkovni strani. Svetniki 
so tako, skupaj z dopolnili podžupana Romana Cerarja, 
potrdili predlagane spremembe. 
Na koncu so svetniki sprejeli še nekaj operativnih skle-
pov.

EV

Poročilo z 19. seje občinske sveta
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Po sledeh napredka naše občine
Letošnji proračun se intenzivno izvršuje. Ob tem je potrebno poudariti, da nikjer  ni bilo večjih problemov pri pridobi-
vanju zemljišč za gradnjo cest, ki so zgrajene in tudi ne pri gradnji vodovodov.

Letos so bila izvedena gradbena in asfalterska dela na cesti 
Gora – Dolina – Zg Gora v dolžini 700m, sofinanciranje iz 
državnih sredstev. Izvajalec v teh dneh zaradi reklamacije 
izvaja popravila na cesti Zg. Gora.

Rekonstruirana je bila cesta od regionalke v Drtijo v dolžini 420 m. Poleg novega asfalta so bila v Drtiji izvedena še 
gradbena dela v dolžini 150 m za cesto v smeri Kosmača, ob pomoči nasutega materiala iz Termit-a.

Gradben in asfalterska dela so izvedena v dolžini 500m 
na cesti Pretrž – Križate. Naslednje leto je v načrtu še 
preostali del do Križat.

Gradbena in asfalterska dela so se nadaljevala na cesti Gr-
mače – Kovačija, od Osoletove jame do Žerenka, v dolžini 
490m, sofinanciranje iz državnih sredstev.

Izvedena so bila gradbena dela v dolžini 765m na cesti 
Hrastnik - Globočica, 300m pa je asfaltiranih.

Iz dela občinske uprave
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Gotovo vsaka pridobitev asfaltne ceste pomeni za občino 
manj stroškov za vzdrževanje. Cesta, ki je bila med najbolj 
ranljivimi ob neurjih, je gotovo cesta v Novih Stegnah. Po-
leg gradbenih del in asfalta je obenem urejena meteorna in 
fekalna kanalizacija ter energetski kanal. Na tem območju 
je letos izvedena že četrta faza (od petih) vodovoda in hi-
drantno omrežje, sofinanciranje iz državnih sredstev.

Na cesti Zalog pri Kresnicah proti Veliki vasi so izvedena 
gradbena dela v dolžini 1130m, sofinanciranje iz državnih 
sredstev.

Na odseku ceste Tuštanj – Šnajder so bila izvedena grad-
bena dela v dolžini 320m.

VR

Domžale, 10. oktober 2008
Uvod
Deponija Dob je imela določeno kapaciteto, ki je bila z 
leti deponiranja vse bolj popolnjena in že v letu 2007 
se je napovedovalo, da bo 2008 zapolnjena. Tako smo 
se v začetku leta 2007 občani občin, ki komunalne od-
padke odlagamo na deponijo Dob, srečali s problemom 
prostora za deponiranje komunalnih odpadkov. Kot prva, 
hkrati cenovno najbolj ugodna je bila širitev deponije 
na Dobu, ki pa jo vlada z znano obrazložitvijo zapiranja 
manjših deponij zavrnila. Župani občin smo bili skupaj z 
občinskimi sveti tako postavljeni pred odločitev o odvozu 
komunalnih odpadkov na drugo deponijo, z zavestjo, da 
se bo povišala cena za odloženo tono smeti in s tem stori-
tev za uporabnike /občane in občanke. Nov izračun cene 
za komunalno storitev je JKP Prodnik vložilo za soglasje 
Vlade RS v oktobru 2007, ki jo je po predhodni obravnavi 
Ministrstva za okolje in prostor, Ministrstva za gospodar-
stvo in UMARJA na včerjašnji seji obravnavala tudi vlada 
in odobrila povišanje cen. 

Izjava
Tako bodo v občinah Mengeš, Trzin, Domžale, Lukovica 
in Moravče januarja 2009 cene komunalnih storitev prvič 
obračunane v skladu z odobritvijo povišanja. Obstoječe in 
nove cene po posameznih občinah za zbiranje, odvoz in 
odlaganje odpadkov so naslednje: 

Občina Veljavna cena Nova cena Nova cena

 
Mešani komu-
nalni odpadki

Biološki 
odpadki

Skupaj

Domžale 4,7859 16,3873 8,4209 24,8083

Mengeš 5,8050 15,9527 8,4209 24,3736

Trzin 2,9298 13,6822 8,4209 22,1031

Lukovica 5,5820 19,1185 0,0000 19,1185

Moravče 7,0606 22,5265 0,0000 22,5265

Opomba: V občinah Moravče in Lukovica se ne izvaja lo-
čeno zbiranje bioloških odpadkov. Cena v občini Lukovica 
s sklepom Občinskega sveta ne pokriva vseh stroškov in 
bo morala Občina Lukovica razliko pokrivati iz občinskega 
proračuna. 
Do uveljavitve nove cene bodo v JKP Prodnik občanom 
tudi zamenjali stare pocinkane zabojnike za mešane ko-
munalne odpadke z novimi črnimi plastičnimi zabojniki. O 
poteku zamenjav bodo v JKP Prodnik občane še seznanjali 
naknadno preko lokalnih in elektronskih medijev. Vse 
ostale storitve (odvoz kosovnih in nevarnih odpadkov) 
ostajajo nespremenjene. Ne glede na dvig cen storitev 
so storitve na področju ravnanja z odpadki v omenje-
nih občinah na nivoju Slovenije še vedno nižje od tistih 
občin, ki so prav tako primorane odvažati svoje odpadke 
na druga odlagališča. 

Toni Dragar, župan Občine Domžale
Martin Rebolj, župan Občine Moravče
Matej Kotnik, župan Občine Lukovica

Tone Peršak, župan Občine Trzin
Marko Fatur, direktor JKP Prodnik

IZJAVA ZA JAVNOST

Komentar
Na odločitev, ki jo je sprejela vlada že po volitvah konec 
mandata, predvsem ker ji je ni uspela sprejeti pred 
tem več kot eno leto, gledamo kot na sprejem nujno 
potrebne odločitve, ki je bila v preteklem letu politično 
nesprejemljiva. V današnji dobi, dobi recesije, pa bi bila 
prav gotovo veliko bolj racionalna odločitev o širitvi 
deponije Dob, saj bodo zaradi odvoza in deponiranja na 
drugih odlagališčih povišani stroški in s tem višje cene 
pomenile še dodatno obremenitev prav za občane in 
občanke naših občin.  

Toni Dragar, župan Občine Domžale
Martin Rebolj, župan Občine Moravče
Matej Kotnik, župan Občine Lukovica

Iz dela občinske uprave
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Policija svetuje

POLICIJA SVETUJE
V tej rubriki bomo obravnavali najnujnejše ukrepe in aktivnosti, ki so nujno 
potrebne pri zagotavljanju lastne varnosti in osnovni element samozaščitnega 
ravnanja slehernega državljana.

Rubriko ureja: Marko Kladnik
VLOMI V VOZILA IN PRILOŽNOSTNE TATVINE

Zadnje dni časopisne stolpce, radijske valove in TV od-
daje polnijo informacije o dvigu cen komunalnih storitev, 
predvsem odvoz in odlaganje odpadkov, ponekod pa tudi 
cen vode oz. čiščenje in odvajanje odpadnih vod.
Vzrok za spremembo cen je predvsem neučinkovita stra-
tegija države pri ravnanju z odpadki. Tako je bilo na po-
dročju Slovenije ukinjenih okoli 20 deponij, nove regijske 
pa niso zaživele. Na tem področju vlada pravi kaos, pravi 
moravški župan Martin Rebolj. Zaradi ukinitve deponije 
na Dobu, bodo morali naše odpadke voziti v Logatec. To 
pa seveda pomeni podražitve. Še vedno pa upa, da bi v 
prehodnem obdobju do ustanovitve regijskih odlagališč, 
lahko razširili dobsko deponijo, kjer bi bilo prostora za 
odlaganje še za naslednjih 20 let.
Po mnenju Urada za makroekonomske analize in razvoj 
bodo višje cene neposredno vplivale na stopnjo inflacije 
(zato je dosedanja vlada zadrževala cene več kot leto od 

Višje cene za odlaganje odpadkov
vložitve zahtev za podražitve). Gre pravzaprav za dvojni 
efekt. Zvišali se bodo življenjski stroški prebivalcev, po 
drugi strani pa se bodo zvišali tudi stroški v podjetjih, kar 
pomeni pritisk na cene njihovih izdelkov in storitev.
Res pa je, da podražitve lahko delno zmanjšamo z raci-
onalnejšim obnašanjem v gospodinjstvih. Dosledno  bo 
treba koristiti možnost odlaganja v ekološke otoke in s 
tem zmanjšati količine, ki gredo v individualne zabojnike. 
Z manjšo količino pa bi lahko vplivali na manj pogosti 
odvoz. Gospodinjstvom, ki imajo malo število članov, 
bodo omogočeni tudi manjši zabojniki.
Župani petih občin, ki so solastnice JKP Prodnik, pa 
tudi opozarjajo, da bodo nove cene storitev povezanih z 
odpadki v teh občinah še vedno nižje od tistih v občinah, 
ki so prav tako prisiljene odvažati odpadke na druga 
oddaljena odlagališča.

EV

V zadnjem obdobju tudi na območju občine Moravče 
in Lukovica prihaja do vlomov v vozila in sicer zlasti na 
Gradiškem jezeru, ki je priljubljena rekreativna točka tudi 
mnogih krajanov občine Moravče. Prav tako je prišlo do 
ene tatvine ko je storilec izrabil priložnost in iz odklenje-
nega objekta izvršil tatvino motorne žage. V nadaljevanju 
vam zato podajam nekaj osnovnih nasvetov za zavarovanje 
vašega premoženja.

NE PONUJAJTE PRILOŽNOSTI NEPRIDIPRAVOM ! 
Za varnost svoje lastnine lahko največ storite sami. 

 
Svetujemo vam:
• Upoštevajte samozaščitne ukrepe.
• Torbic, kovčkov in drugih predmetov ne puščajte na 

policah, sedežih ali na drugih vidnih mestih. Ti predmeti 
so vaba za tatove; varneje bodo shranjeni v prtljažniku. 
Zlatnina, denar, kreditne kartice, čeki in dokumenti ne 
sodijo v predale vozila. 

• Predmeti v vrečki ali torbici, ki sicer niso dragoceni, so 
lahko vaba za storilce, saj ti ne vedo, kaj je v vrečki ali 
torbici. Povzročena materialna škoda bo v tem primeru 
večja, kot je vrednost odnesenih predmetov.

• Prtljago naložite v vozilo tik pred potovanjem. Ne pu-
ščajte prtljage na strehi avtomobila.

• Če je le mogoče, ne puščajte ključev v avtomobilu 
brez nadzora (avtopralnice, servisi). Preprečili boste 
ponareditev ključev in tatvino vozila.

• Ko zapuščate vozilo, zaprite vsa okna in vrata ter ob-

vezno zaklenite vozilo, prtljažnik in pokrov posode za 
gorivo.

• Če imate možnost, izvlecite avtoradio ali odstranite 
prednjo ploščico, ki je ne puščajte v vozilu.

• Vključite alarmno napravo.
• Nikoli ne puščajte ključa v kontaktni ključavnici, tudi če 

zapustite vozilo le za hip.

VLOM V VAŠ AVTO LAHKO STORILEC IZVRŠI V 
MANJ KOT 10 SEKUNDAH! 

 
Kaj storiti, če vam vlomijo v vozilo:
Vaša varnost je najpomembnejša, zato nikoli ne poskušajte 
vlomilca prijeti sami, zlasti če je fizično močnejši ali celo 
oborožen. TAKOJ POKLIČITE POLICIJO.
Lahko pa nam pri izsleditvi vlomilca veliko pomagate, če 
si dobro zapomnite ali takoj zapišete predvsem:
• osebni opis sumljivih oseb (spol, starost, velikost, 

obleka, posebne značilnosti obraza, hoje, govora in 
drugo);

• registrsko številko, barvo, znamko in tip vozila;
• smer pobega vlomilcev;
• zunanjosti in notranjosti vozila se ne dotikajmo, saj 

lahko uničimo sledi storilca;
• natančno opišemo ukradene predmete;
• povejmo tudi, če smo pri tatvini zalotili storilca. 

Če je vlomilec že vlomil v vaše vozilo, nemudoma pokli-
čite policijo. Do njenega prihoda ničesar ne premikajte 
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Policija svetuje

Pred kratkim je precej preplaha na po-
dročju Planjave in Limbarske gore pov-
zročil kosmatinec, ki je očitno zašel v 
naše loge. Takoj je bil obveščen Zavod 
za gozdove Slovenije, ki je spremljal 
gibanje medveda in  s pojasnili o ob-
našanju medveda pomiril prebivalce. 
Kot pravi župan Martin Rebolj,  so se 
s starši otrok z dveh bolj osamljenih 
kmetij dogovorili, da so začasno  svoje 
otroke v šolo vozili, ti pa so počakali na 
pouk v jutranjem varstvu v vrtcu.
Več klicev vznemirjenih občanov so 
prejeli tudi moravški lovci. Franc Levič-
nik, starešina lovske družine pove, da 
so medveda opazili na svojih obhodih 
tudi člani družine. Seveda s puško lovci 
ne smemo ukrepati. Okolico samotnih 
kmetij smo premazali z arbinom, sred-

stvom, ki odganja divjad. Pri srečanjih 
z medvedom se je potrebno izogniti 
presenečenjem. Čim prej se je treba 
oglasiti in medved se običajno hitro 
obrne od ljudi. Morebitna nevarnost 
bi pretila le, če bi se človek znašel 
med vodečo medvedko in mladiči. 
Obiskovalec pa je mlajši samec in take 
nevarnosti ni. Sicer pa upamo, da bo 
kmalu odhlačal z našega področja.
Levičnik pojasni, da je glavna divjad 
na Moravškem srnjad. Letni odvzem 
iz lovišča je okoli 160 komadov vseh 
starostnih kategorij in obeh spolov. 
Plan sicer določa, po strogih kriterijih, 
država. Žal pa je več kot tretjina izgub. 
Glavni vzroki so pokos mladičev v času 
prve košnje, ceste in potepuški psi. 
Zato prosi vse lastnike psov, da jih ne 

 »OTROK-POLICIST ZA EN DAN«
Policijska postaja Domžale je v sodelovanju z  MNZ GPU 
in PU Ljubljana dne 18.09.2008 izvedla preventivni pro-
jekt »Otrok-policist za en dan«. V projektu sta sodelovala 
dva učenca iz OŠ Jurij Vega Moravče ter dva učenca OŠ 
Janko Kerstnik-Brdo. Namen projekta je bil približati delo 
policije mladim, jih seznaniti z delom policije, ter njiho-
vimi ukrepi za zagotavljanje varnosti v lokalni skupnosti. 
Deloven dan naših novih policijskih kolegov se je pričel 
ob 08.00 uri, ko sta Vodja policijskega okoliša Ambrož 
Damijan in Marko Kladnik svoje nove sodelavce za tisti 
dan odšla iskat na osnovni šoli. Pred nastopom službe 
sta nove policiste primerno opremila in sicer je vsak dobil 
kapo z napisom » OTROK POLICIST« in majico z napisom 
Policija 113. Naši novi sodelavci so z veseljem oblekli svoje 
uniforme in služba o kateri so sanjali že v ranem otroštvu 
se je začela. Prvo so si naši novi kolegi ogledali Policijsko 
postajo Domžale in sicer prostore, kjer delajo policisti, 
opremo in pripomočke katero uporabljajo pri svojem 
delu. Svoje nove policiste je na Policijski postaji sprejel 
komandir policijske postaje gospod Fekonja Božidar, ki 
jim je v pogovoru povedal marsikaj zanimivega o delu in 
nalogah policistov na terenu. Naši novi kolegi in kolegice 
so komaj čakali trenutek, da so se lahko usedli v policijska 
vozila in se odpeljali na teren. Vodja Policijskega okoliša 
Ambrož in Kladnik sta jim na terenu praktično pokazala 
kako poteka kontrola prometa, prikazala sta jim pravilni 
postopek policista pri kontroli prometa. Seznanila sta jih 

in ne pospravljajte, da ne boste uničili koristnih sledov, 
ki bi lahko pomagali pri odkritju storilca.
 

SAMO V VRTEC SEM SKOČILA ... 
... in pustila torbico na prednjem sedežu ...

Naj se to ne pripeti tudi vam. 
Dosledno varujte svojo lastnino.

kako poteka delo z laserskim merilnikom hitrosti. Izredna 
sreča in ponos je preveval naše nove kolege, ko so lahko 
tudi sami preizkusili laserski merilnik hitrosti.
 Na terenu smo bili tistega dne deležni velike pozornosti in 
začudenja občanov, saj niso bili vajeni tako mladih polici-
stov v tako posebnih uniformah. Občani so z nasmeškom 
na obrazu opazovali prisrčne mlade policiste, ter se v 
pogovoru pohvalno izražali o projektu.

Za naše mlade policiste je bilo službe kar prehitro konec. 
Ob slovesu so izrazili iskreno željo, če bi lahko bili še kdaj 
v službi s policisti, »pa čeprav bodo policisti samo za en 
dan.«

Redek gost na Moravškem

puščajo brez nadzora, pri sprehodih 
po naravi pa jih je potrebno imeti na 
povodcih.

EV
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www.moravce. si

Oktober - mesec požarne varnosti

Gasilstvo na slovenskem ima dolgo tradicijo, ki je že več 
kot 100 let prisotna tudi na Moravškem. Moravška gasilska 
zveza je organizirana iz petih društev, že samo PGD Morav-
če šteje 187 članov in članic, vse od operative, mladine do 
veteranov. Zato je prav, da jim v mesecu Oktobru- mesecu 
požarne varnosti namenimo več besed.

Vse tekmovalne ekipe 

Ena izmed aktivnosti v tem mesecu je bilo tudi tekmovanje 
za Memorial Staša Lebarja, ki je potekalo dne 11.10.2008 v 
organizaciji PGD Moravče. Predsednik PGD Moravče Ivo 
Peterka je ob tem pojasnil, da je tekmovanje v čast ohranja-
nje spomina na bivšega gasilca, obenem pa je to priložnost 
za druženje in za dodatno urjenje in učenje gasilcev in ga-
silk. Tekmovanje je že tradicionalno, saj je bilo že 8. po vrsti. 
Tudi letos je bila udeležba kar velika, saj se je tekmovanja 
udeležilo 19 ekip iz vse Slovenije, med njimi 6 ženskih in 13 
moških ekip, ki so se med seboj pomerile v izvedbi mokre 
vaje. Absolutne zmagovalke med ženskami so bile ponovno 
gasilke iz Begunj, ki  sodijo v sam vrh med gasilkami iz vse 
Slovenije, drugo mesto so dosegle gasilke iz PGD Studenec, 
na tretje mesto pa so se uvrstile gasilke iz Doba. Domače 
gasilke (PGD Moravče) so zasedle šesto mesto, saj jim je 
pri nastopu zmanjkalo malo športne sreče ter taktiziranja. 
Med člani je nekoliko presenetljivo zmagala ekipa Velika 
Vas 1, druga je bila ekipa Velika Vas 2, tretji pa so bili  
člani PGD Studenec. Ekipa Moravče 1  je dosegla 7 mesto, 

PGD so pokazala svoje znanje.

Moravče 2 pa 10 mesto. Lanskim zmagovalcem iz Gatine 
je vaja sicer potekala odlično, nato pa je zatajila nekoliko 
zastarela tehnika, pri čemer  pa še tako dober tekmovalec 
ne mora pomagati. Tako smo lahko videli, kako pomembno 
je vseskozi obnavljati gasilsko opremo. Po podelitvi pokalov 
pa je sledilo še prijetno druženje vseh gasilk in gasilcev, kjer 
so ponovno dokazali svojo kolegialnost.
V okviru akcije Oktober-mesec požarne varnosti pa članice 
PGD Moravče pripravljajo tudi posvet in družabno srečanje 
regije Ljubljana-regije III.  Prav tako je v okviru akcije na-
črtovan obisk osnovne šole v Moravčah, kjer gasilci otrokom 
prikažejo praktične stvari kot so uporaba gasilnega aparata 
v primeru gašenja, za nekaj razredov pa bo organiziran tudi 
ogled gasilskega doma. V tem mesecu pa je planirana tudi 
vaja celotne zveze, kakor tudi ločena društvena vaja. Poseb-
nost obeh teh vaj pa je, da sta nenapovedani, z namenom deter-
miniranja in eliminiranja pomanjkljivosti, kar pomeni dodatno 
izobraževanja in usposabljanja za gasilce in gasilke.

PGD Moravče pa že gleda naprej. Največja želja  PGD 
Moravče je, sedaj ko imajo prenovljen gasilski dom, me-
njava orodnega avtomobila, saj potrebujejo takšnega, ki 
bi ustrezal sodobni tipizaciji. Po njihovih predvidevanjih 
in željah,  bi  to lahko  realizirali ob 110. obletnici PGD 
Moravče, ki bo čez 2 leti.

Maja Hren in Anže Srenjšček

Prehodni pokal Staša Lebarja so si prislužili iz PGD Velika 
vas.
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Jesenska prireditev na Limbarski gori in Johanca postajata prepoznavni
Organizatorji 3. koncerta domače glasbe Slovo poletju z 
glasbo, ki se je odvijala tretjo nedeljo v septembru, so bili 
kar začudeni nad velikim obiskom. A dober glas je očitno 
segel v marsikatero vas. Program je bil pester, zato se je 
za vsakega kaj našlo.
Za začetek so občinstvo dodobra razgrele prikupne Na-
vihanke in za nekaj časa pregnale mraz, ki je letos kar 
prezgodaj nastopil.
Že od začetka je osnovno vodilo prirediteljem predstaviti 
mlade glasbene talente. Letos so se med mladimi harmo-
nikarji predstavili Blaž Kunaver iz Drtije pri Moravčah, 
Lea Kašnik iz Vrbe pri Lukovici in Roman Kralj iz Malega 
Jelnika nad Blagovico. Najbolj pa je vse prisotne navdušila 
živahna Valentina Kragelj iz Šmarjeških toplic, ki je ob 
harmoniki tudi zapela. Z radovednostjo so vsi prisluhnili 
štirim Mladim Rusom,  ki so šli po stopinjah očeta  Toneta 
Rusa, seveda pa ni smel manjkati Moravški trio, ki je na teh 
prireditvah stalni gost, kot se za domačine tudi spodobi. 
Tiste, ki je že lani navdušila mlada Johanca s predstavitvijo 
izdelave apnence in kuhanja apna, so si prav gotovo tudi 
letos prišli ogledat njen nastop. Skupaj z Grajskim oktetom 
je obudila lepo, a žal ne več rabljeno fantovsko navado- 
vasovanje. 

času zopet slišati Franca Flereta, glasbeno legendo, sedaj 
z novim triom in pevko Matejo. Očitno mu je Dolenjska, 
kamor se je preselil, dala elana za nov začetek, povabila v 
rodne kraje pa je bil zelo vesel.
Prireditev je potekala v sproščenem in domačem vzdušju, 
za kar sta poskrbela povezovalca Franci Lajevec in doma-
činka Maja Lah, ki je resda začetnica v teh vodah, a ji je 
šlo prav odlično.
Tudi letos so organizatorji poželi večinoma pohvale, nekaj 
kritik je bilo samo zaradi neravnega terena, ampak to je pač 
Limbarska. Množičen obisk in navdušen odziv pa kažejo na 
to, da ima prireditev tisto pravo noto, ki si jo ljudje želijo in 
mogoče bo to spodbudilo organizatorje iz DK Limbarska 
gora, de se drugo leto ponovno opogumijo. 

Francka Toman, foto Martina Lipovšek

Med pripovedovanjem je Johanca šivala in pletla volnene 
nogavice ter mimogrede spomnila tudi na to opravilo, 
ki izginja. V moravškem narečju, ki ga je kljub mladosti 
dobro obvladala, je nizala prigode, ki so se dogajale med 
vasovanjem, o posledicah, ki so lahko sledile, pa o uspehih 
in neuspehih vasovalcev, o „lojtri“ kot najbolj potrebnem 
orodju pri hiši, o „pušeljcih“ iz nageljna, rožmarina in 
roženkravta, o hudem očetu, ki zaloti nerodnega vasovalca, 
pa o nagajivih fantih in „šmanih“ dekletih, in še in še... Kot 
rdečo nit pa vseskozi omenja svojega Pepeta, ki najlepše 
vriska in poje in s katerim se skrivaj sestaja pri oknu. Njemu 
tudi „štrika gorke štumfe“, da ga pozimi ne bo zeblo .
Grajski oktet je med njenim pripovedovanjem s fantovskim 
petjem podoknic skrbel za pravo vasovalsko vzdušje. Čeprav 
so fantje pred kratkim imeli svoj letni koncert v gradu Tu-
štanj, ki jim je vzel ogromno časa za priprave, so se vseeno 
z navdušenjem odzvali vabilu po sodelovanju. Kljub temu, 
da so iz mlajše generacije, sledijo tudi ljudskemu izročilu in 
so se zelo lepo vživeli v vasovalsko vlogo. Njihovi prekrasni 
glasovi so prav gotovo segli do dekliških src in vzbudili 
nostalgijo pri starejših poslušalcih.
Na koncu pa so na svoj račun prišli vsi, ki so želeli po dolgem 

Tudi če bi padale »ušpičene prekle«, 
bi Tuštanjci prvo soboto v oktobru 
gotovo šli na pohod do Miklavža.

Tokrat je bilo megleno in rosilo je, ko so pohodniki, 
najbolj vajeni hoje, ob osmih krenili od zbirne točke in 
zajtrka pri Štefanu Svetlinu. Uro in 20 minut so potrebo-
vali do zbirne točke pri Kmečkem turizmu Kocjančič na 
Miklavžu. Na gori so se jim pridružili še otroci, mamice 
in starejši, ki zaradi slabe poti niso mogli na pohod. 
Skupaj, bilo jih je 70, so priredili razne družabne igre 
in si privoščili pošteno malico. 
In najbrž si vsi želijo tako prijetno preživeti vse priho-
dnje prve sobote v oktobru.

VR
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Srce Slovenije se aktivno 
predstavlja in povezuje
V preteklem mesecu smo na Centru za razvoj Litija 
in zadrugi Jarina izvedli širom po Sloveniji številne 
predstavitve Srca Slovenije, kamor se umeščajo tudi 
Moravče s svojo okolico. 
Med najuspešnejše predstavitve spada letošnji kme-
tijsko-živilski sejem v Gornji Radgoni, s katerim smo 
sprožili velik interes za obisk skupin na našem obmo-
čju. V septembru smo se predstavljali na Otroškem 
bazarju v Ljubljani, na MOS v Celju, na Jesenskem 
sejmu v Dolskem ter na Dnevih narodnih noš v Ka-
mniku pa tudi na Državnem prvenstvu v striženju 
ovc v Šmartnem pri Litiji. Pri omenjenih prireditvah 
so sodelovala tudi društva iz Moravč, ki so svojo 
občino zelo lepo zastopala: Društvo rokodelcev 
Moravške doline, Turistično društvo Moravče ter 
znotraj njega otroška folklorna skupina. Gostili smo 
že tudi dve lokalni akcijski skupini, iz obljubljanskih 
občin ter širše okolice Celja, za nami pa sta tudi dva 
mednarodna obiska iz Srbije in Makedonije. 

Ti obiski so odlična priložnost za navezovanje stikov 
za bodoče skupne projekte, za izmenjavo znanj in 
izkušenj, pa tudi za samo promocijo in s tem pove-
čevanje obiska na našem območju. 

Saša Ceglar

Razpis za obnovo podeželske 
dediščine
Objavljen je drugi javni razpis, ki podpira obnovo in 
ohranjanje podeželske kulturne dediščine. Nanj se 
lahko prijavijo fizične in pravne osebe ter lokalne 
skupnosti, ki so lastniki objekta oziroma zemljišča. 
Razpis omogoča naložbe v obnovo kulturnih spome-
nikov in objektov etnološke (podeželske) dediščine, 
vpisane v Register nepremične kulturne dediščine pri 
MK, v muzeje na prostem ter ekomuzeje, v prostore 
za ureditev etnoloških zbirk ter v ureditev in izgradnjo 
tematskih poti, ki povezujejo točke dediščine. Javni 
razpis je odprt do porabe sredstev. Država sofinancira 
projekt s 50% deležem. Dodatne informacije: Center 
za razvoj Litija, www.razvoj.si, 01 – 89 62 710. 

Športni ribiči imajo kaj početi 
v Moravčah
Povod, da smo obiskali Moravške ribnike, je bilo meddru-
štveno tekmovanje v ribolovu, ki ga je organiziralo Društvo 
paraplegikov ljubljanske regije. O njihovem aktivnem obisku 
Moravč smo pisali v prejšnji številki.
Z ribniki upravlja ribiška družina Bistrica Domžale, ki ima 
štiri pododbore in sicer Domžale, Kamnik, Pšata in Moravče. 
Predsednik moravškega pododbora, ki ima 37 članov, je 
Andrej Črv, ki je vesel, da je med člani tudi precej mladih, 
še posebej pa so ponosni na članico-ribičko. Gospodarijo s 
tremi pretočnimi ribniki, ki vodo dobivajo iz studenca izpod 
Limbarske gore, po pretoku skozi ribnike pa odteka v Drtijšči-
co, ta pa naprej v Radomljo in Kamniško bistrico. Gospodar 
in čuvaj Klemenc Boris poudarja, da gre za zares čisto vodo, 
kar dokazuje z pestrim življem v njem. Poleg rib so prisotni 
tudi raki-koščaki, školjke sklednice in celo želve.

V  zgornjem ribniku, ki so ga pred nekaj leti temeljito očistili,  
lovijo le člani po načinu lova ujemi in spusti. Spodnja dva pa 
sta namenjena turističnemu ribolovu. Dnevne karte so na 
voljo po enajst evrov v hiši neposredni bližini, ki je z ustreznim 
kažipotom označena. Lovi se lahko od zore do mraka in vse 
leto, če le niso zamrznjeni. Na dan je dovoljeno uloviti dva 
krapa, ali po enega amurja ali linja, ali pa do tri kilograme 
»drobiža«. Ribolov na roparice je nečlanom prepovedan, 
medtem ko član lahko upleni po eno ščuko na leto.
Da so v ribnikih tudi pravi velikani, dokazujejo trofeje v koči. 
Steno krasita trofeji soma in tolstolobika, ki sta tehtala vsak 
po dobrih 24 kilogramov. 

EV  

V koči ob ribnikih

Predsednik Andrej Črv in gospodar Boris Klemenc
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V Združenju ekoloških kmetov Zdravo življenje se skozi celo 
leto vrstijo razne aktivnosti, največ pa se odvija ravno v 
jesenskem času. Tako nekateri sodelujejo na dnevu odprtih 
vrat, na sejmih lokalnega značaja, na sejmu Narava –zdravje 
ter na  Zasavskem ekološkem sejmu v Kisovcu, ki je letos že 
tretji po vrsti. Ob vsem tem pa je bila za člane organizirana 
tudi vsakoletna strokovna ekskurzija.  Letos smo si ogledali 
primer dobre prakse ekološkega kmetovanja – ekološko vas 
na Bavarskem – od pridelave, predelave do trženja ekoloških 
pridelkov in izdelkov. Ekskurzijo je združenje organiziralo v 
sodelovanju s KGZS-Zavodom Ljubljana v okviru projekta 
»Ekološki uvajalni in izobraževalni dnevi« prijavljenega 
na razpis LAS Srce.
Sredi septembra je bilo letos že zelo mrzlo, zato  je bilo še 
toliko teže sredi noči odriniti od doma, a čakala nas je dolga 
pot in malo spanja smo poskušali ujeti na avtobusu. 
Ko se je zdanilo, smo se že peljali po turski cesti skozi Av-
strijo, nekje na nadmorski višini 
800 m, kjer so nas presenetile zares lepo urejene gorske 
kmetije. Urejenost je posledica njihove kmetijske politike, 
ki je že zelo zgodaj poskrbela za to. S tem nas je seznanil 
odličen vodič Peter, ki nam je med potjo natrosil res veliko 
raznoraznih  zanimivosti in z veseljem smo ga poslušali.

Dobra praksa ekološkega kmetovanja na Bavarskem

Sredi dopoldneva smo prispeli v  Glonn na Zgornjem Bavar-
skem, 30 km od Münchna, kjer naj bi si ogledali ekološko 
podjetje Herrmansdorfer. Sprejel nas je eden od oskrbnikov 
podjetja,  od katerega smo zvedeli, da je leta 1986 lastnik 
velikega mesarskega imperija  le-tega prodal in kupil kar 
celo vas Herrmansdorf. Leto kasneje je tu pričel z ekološko 
pridelavo in predelavo. Poslušali smo, gledali in se čudili.

Neumorni člani Športnega društva 
Javoršica
Da je v slogi moč, se zavedajo v Športnem društvu Javorši-
ca. Tako so letos opravili že vrsto akcij, ki pa niso povezane 
le s športom, temveč tudi s samim krajem in prebivalci.
Spomladi so organizirali čistilno akcijo in tako poskrbeli, 
da so bile ceste, poti in kanali očiščeni. V predstavitvene 
namene so na Murovici pripravili brezplačni golaž. Konec 
poletja so se družili na pikniku ob nogometnem igrišču, 
ki ga sedaj tudi širijo. Prenovljena in posodobljena sta 
smučarska skakalnica in stolp, ki sta osnova za največjo 
prireditev, to je tekma v smučarskih skokih. Nekaj članov se 
je udeležilo zahtevnega kolesarskega maratona Franja. 

Planirani dvodnevni planinski izlet so morali zaradi organi-
zacijskih rešitev spremeniti v enodnevnega. Kljub slabemu 
vremenu so osvojili Krn, si ogledali Krnsko jezero in dolino 
Lepene.

Pred pohodom na Krn

Kdo bo boljši?

Delovna akcija

Poleg delovnih in športnih uspehov pa je razveseljivo 
predvsem dejstvo, da v društvu sodeluje staro in mlado 
in tako krepijo dobre medčloveške odnose.   

EV

(nadaljevanje na strani 16)
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Iz naših krajev

Ob robu ?

Buda je začetnik budizma, enega najštevilčnejših 
svetovnih verstev, ne le na jugovzhodu Azije, ampak 
v zadnjih desetletjih po vsem svetu, ki je opazno pri-
sotno tudi v Sloveniji. Rodil se je l.560 in umrl l.480 
pred Kristusom.
Buda je bil kraljev sin, prestolonaslednik. Starša, kralj 
in kraljica, sta želela otroka zaščiti pred vsemi neprije-
tnostmi življenja in pred vsem trpljenjem. Predvsem 
pa sta ga hotela zaščititi pred smrtjo in staranjem, zato 
so nadvse pazili, da ni nikoli zagledal starega človeka 
in nikoli ni slišal za smrt. Tako je živel do svojega 28 
leta, prepričan, da je svet njihovo ogromno posestvo, 
ki je bilo ograjeno. Nekoč pa, ko se je približal ograji, ki 
je obdajala kraljevske poljane, se je slučajno ob ograji 
pojavil star berač. Buda ni mogel verjeti svojim očem, 
da je to tudi človek. Šel je k staršema in zahteval re-
snico. Povedala sta mu, da se človek postara in potem 
umre. To je Budo tako prizadelo, da je takoj zapustil 
starše in šel najprej v samoto in nato v beraški stan. 
Nenehno je razmišljal, zakaj trpljenje in kako ga pre-
magati. Kmalu je začel o tem govoriti tudi drugim…
Ko so strahote II. svetovne vojne začele toniti v po-
zabo, se je v vsem razvitem svetu čedalje bolj začel 
uveljavljati način skrbi za otroke, kot sta ga imela Bu-
dova starša. Večina ljudi živi v stanovanjskih blokih in 
strnjenih naseljih. Ko ljudje zbolijo, odidejo v bolnice 
in če umrejo, ne umrejo doma. Ko ljudje ostarijo, jih 
dajo v domove za ostarele…
Pred nekako 20 leti so danski sociologi uspeli uresni-
čiti svoj načrt. Ugotovili so, da otrok oz. mlad človek 
sploh ne vidi ne bolnika in ne prav starega človeka. 
Nikoli ne vidi mrtvega človeka, otroke ne vodijo s 
seboj na pogrebe, zato, da bi jih obvarovali trpljenja. 
Toda vsak človek se s tem problemom – neizogibno 
stvarnostjo staranja in smrti – mora soočiti. In tedaj 
se zgodi enako kot z Budo. Pretresen je. 
Vedno, v vsej človeški zgodovini so ljudje živeli sku-
paj, stari in mladi in bolni. Ljudje so umirali doma in 
otrok se je že od malega navadil na stare ljudi in na to, 
da jih je treba spoštovati. Iz mnogih razlogov.

Danci so zato začeli graditi stanovanjska naselja, kjer 
skupaj živijo in ostareli in mlade družine. To ne velja 
le za, recimo, stare starše, ampak za razne stare ljudi. 
Zelo kmalu so ugotovili, kako to pozitivno vpliva na 
otroke in mladino. Tak sistem sobivanja so nato po-
prijeli tudi v Združenih državah Amerike in polagoma 
se to širi na ves razviti svet.
Pred dnevi sem bil v Domu za ostarele v Tisju pri 
Litiji. Dom je oddaljen kake 4 km od Litije in 1 km od 
Šmartnega in stoji v prečudoviti naravi, s parkom in 
zelenjem. Ko sem hodil po potkah okoli doma, sem 
bil izjemno presenečen tako nad prijaznostjo osebja 
Doma, kot oskrbovancev. Prav vsak me je že od daleč 
pozdravil, prav vsak si je želel izmenjati vsaj nekaj 
besed z menoj. Postal sem pozoren na to in ugotovil, 
da to ni namenjeno le meni, tak odnos imajo do vsa-
kega obiskovalca. Da, živijo v čudoviti naravi, imajo 
vzorno oskrbo, izjemno polno organizirane družabne 
dejavnosti – a vse v svojem zaključenem krogu. Za-
ključenem krogu čakajočih na odhod.
Tisto, kar jim manjka je,  videti otroške vozičke, videti, 
da življenje nepretrgoma teče, opazovati sosede, ki 
delajo na vrtu, otroke, ki se igrajo…
Veliko je ljudi, ki obiskujejo ostarele v domovih. Opra-
vijo svojo dolžnost in jih obiščejo. Da pa bi jih imeli za 
sosede, da bi jim vsak dan namenili kakšno besedo, da 
bi jih upoštevali kot del življenja… Da bi jim dovolili, da 
so naši sosedje, da so del našega življenja – kar si bomo 
na starost želeli tudi mi vsi.
Mnogi med nami radi darujejo denar za reveže, za 
potrebne pomoči, opravljajo celo karitativne dejav-
nosti in obiskujejo ostarele. Da pa bi jim dovolili, da 
so naši sosedje…
Vsak človek je božji dar, bolni in ostareli pa še posebej. 
Ko človek odide, tedaj si želimo, da bi se bili z njim več 
pogovarjali, očitamo si, da si nismo vzeli čas zanj.
Bolni in ostareli imajo čas, nimajo pa …
Tisto, kar si želijo ostareli v domovih je, da bi bili del 
življenja.
Zgodba o Budi na začetku pravzaprav hoče povedati 
še predvsem to: ne zapirajmo ostarelih za ograjo, ne 
izrivajmo jih od nas.

Janez VIRK

Dejansko je cela vas vključena v ekološko pridelavo. 180 
ha je v lasti enega samega človeka, za katerega delajo 
oskrbniki s svojo delovno silo, ki jo tudi najemajo. Ravnajo 
se po načelu pridelovati samo tiste kulture, ki na tem podro-
čju uspevajo in upoštevajo zakone narave (vsaka kultura v 
svojem letnem času).
Poleg poljedelstva in vrtnarije se ukvarjajo še z rejo prašičev 
stare nemške pasme za lastno predelavo. Imajo tudi lastno 
klavnico in mesarijo, kjer izdelujejo različne mesne izdelke, 
sirarno, pekarno, pivovarno, kjer izdelujejo tudi pšenično 
pivo ter restavracijo in trgovino s tržnico, kjer ponujajo 
samo ekološke izdelke in pridelke.
Vse, česar sami ne pridelajo in ne vzredijo, kupujejo od 
okoliških, prav tako ekoloških kmetov.
V veliki meri se poslužujejo, tako kot cela dežela, sončnega 
vira energije, imajo pa tudi  bioplinarno, kjer iz gnojevke 

iztisnejo CO2  iz katerega pridobivajo električno energijo 
za ogrevanje in sanitarno vodo. 
Celotna proizvodnja na kmetiji pravzaprav tvori zaključen 
krog. Vzrediš toliko živali, kot jih sama kmetija lahko pre-
hrani, s tem ne ustvarjaš presežkov gnojil, odpadke koristno 
porabiš v drugih panogah in za druge koristne namene… 
Po ogledu dela posestva je bila v  trgovini degustacija nji-
hovega piva, sira, kruha in suhomesnatih izdelkov. Nato pa 
smo imeli možnost kupiti najrazličnejše ekološke pridelke, ki 
pa so bili tudi temu primerno zelo dragi. Vendar je ponudba 
manjša od povpraševanja in cena zato ne predstavlja pro-
blema, kot na primer v Sloveniji, kjer, žal še ne znamo prav 
dobro uveljaviti primerne cene ekološko pridelani hrani. 
Ja, marsikaj je tam drugače, smo spoznali, a kljub temu 
smo radi tu, kjer smo in z veseljem smo se po dolgem  in 
napornem dnevu vrnili domov.

Francka Toman 

(nadaljevanje s strani 15)
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Iz naših krajev

Krajevna organizacija Rdečega križa Peče je v nedeljo, 12. 
oktobra 2008 pripravila tradicionalno srečanje starejših, 
bolnih in invalidov. Tokrat je bilo srečanje jubilejno, 25. 
po vrsti.
Članice Upravnega odbora KO RK Peče so se tudi tokrat z 
vso resnostjo lotile dela. Okrog 70 starejših, bolnih in inva-
lidov je prejelo lična prijazna vabila na srečanje. Udeležila 
pa se jih je žal le slaba polovica. Zato pa so bili ti toliko bolj 
veseli in navdušeni. Zbrali so ob pol deveti uri pri maši, kjer 
jih je nagovoril domači župnik Franc Povirk. Po maši so 
se vsi, skupaj z ostalimi krajani zbrali v dvorani gasilskega 

Starejši, bolni in invalidi – petindvajsetič

dogajanje na odru! Igralcem gre prav posebna pohvala in 
zahvala, da nas že vsa leta na odru razveseljujejo z dogodki 
in običaji iz  kmečkega življenja. 
Ko je bil uvodni del končan, so se povabljeni še zadržali v 
dvorani, kjer se jim je v prijetnem pomenku pridružil tudi 
g. župan s soprogo. Ob toplem obroku in poskočni muziki, 
ki so jo izvajali Miha, Andrej in Gašper, imenovani Peški 
trio, so se ogrela tudi srca. 
Vsi so bili veseli, da so se spet dobili na srečanju, se na-
smejali in pogovorili s prijatelji. Nekaterim je to edini ali 
pa eden redkih družabnih dogodkov v letu. Zato je prav, da 
se tovrstno druženje nadaljuje tudi v prihodnje. 
Članice so se resnično potrudile, da je bilo srečanje prije-
tno in zabavno: šopki na mizah, dobra hrana, pijača, kava, 
domače slaščice, prijazen nasmeh in nageljček ob odhodu 
so bili »pika na i« k lepemu nedeljskemu dopoldnevu. 
Upamo, da ga bomo doživeli tudi drugo in vsa naslednja 
leta.

J.L., foto: Bogo Brvar

doma. Tu so jih sprejele aktivistke Rdečega križa z aperiti-
vom in slaščicami. Po uvodnem pozdravu je sledila kratka 
igra, ki so jo imenitno pripravili člani gledališke skupine 
KŠD Peče. Tako smo se spet vrnili v preteklost, v začetek 
petdesetih let, ko je k nam prišla elektrika. Koliko smeha 
in iskrivih pogledov ter žgečkljivih spominov je izvabilo 

Župan je obiskal naše občanke in občane ob praznovanju 
njihovih visokih jubilejev

Tudi iz uredni-
štva jim želimo 
dobrega počutja 
in trdnega zdrav-
ja ter vsem iskre-
no čestitamo. 

VR

Osemdeset let so 
praznovali:

Frančišek Kos, • 
Rudnik pri 
Moravčah 3 (na 
fotgrafiji)
Frančiška Burja, • 
Dole pri Krašcah 
40
Anton Stenko, • 
Peče 3

Devetdeset let je praznoval
Karel Jamšek, Vinje pri Moravčah 10

17oktober 2008



Kultura

Grad Tuštanj, 29. avgust 2008-09-25
Sladokusci kulturnih dobrin smo v tem poletju le dvakrat 
sedeli v grajskem atriju in uživali v kulturnih dogodkih, ki so 
bili ponujeni v sklopu Grajskih kulturnih večerov 2008. Prvi 
koncert so na začetku poletja izvedli člani Tamburaškega 
orkestra Vrhpolje z gosti, klapami dalmatinske glasbe. Dru-
gi večer so ob koncu avgusta pripravili v KD Grajski oktet. 
Osem mladeničev je skupaj z umetniškim vodjem Petrom 
Pirnatom v enem letu opravilo veliko pevsko obarvanih vaj, 
kar se je na njihovem tretjem letnem koncertu pokazalo v 
vsem sijaju, ko so s tolikšno močjo, energijo, veseljem in 
radoživostjo prepevali slovenske ljudske in narodne pesmi. 
Ob njihovem petju se  resnično počutiš bogatega, ko se 
zaveš pravega slovenskega bogastva pevske tradicije in 
cveta mladih fantov, ki se še hočejo tako pogosto postaviti 
v polkrog in zapeti pravo slovensko pesem in za ta čas 
pozabiti na računalnik, zakotne bifeje, popivanje, vanda-

Pesem in obiskovalci ozaljšali poletni večer v grajskem atriju

lizem … Njihova drugačnost pa tako močno privablja, da 
se konec poletja ljubitelji slovenske pesmi kar zgrnemo v 
atrij in nepopisno uživamo v vsaki pesmi, vsakem gibu in 
tudi hudomušnim prikazom  vsebine pesmi. Letos so se 
ga pošteno napili na odru. Sicer res samo ledenega čaja, 
a opotekajoča hoja in srajca izza hlač umetniškega vodje 
so nas še dodatno dvignili s stolov, zato so fantje zaključili 
koncert šele po petih dodatkih. V goste so tokrat povabili 
dekleta iz Grobelj, ki sestavljajo dekliški pevski zbor Moj 
spev in jih vodi prof. Peter Pogačar. Tudi dekleta so znala 
poiskati umetniško komunikacijo z občinstvom, ki jih je 
izdatno nagrajevalo z aplavzi. Besedne niti med pesmi je 
vpletala Bernarda Mal in v sproščenem vzdušju humorno 
predstavljala izvajalce in pesmi.
Jesen je kar vdrla v naš vsakdan. Poletni užitki nas bodo 
»gor držali« v naslednjih mesecih in eden od njih je gotovo 
tudi tretji letni koncert mladeničev z vrhpoljskega konca. 

Bernarda Mal

Obiskal nas je Primož Trubar
Konec šolskega leta 2007/2008 smo na Oš Roje dobili po-
vabilo, da sodelujemo pri projektu Dnevi evropske kulturne 
dediščine, ki so v tem letu posvečeni pomembnemu možu 
naše zgodovine Primožu Trubarju. Primož Trubar, njegov 
pomen za Slovence in protestantstvo je zahtevna tema, ki je 
večina otrok težko razume. Zato smo se na projekta lotili zelo 
široko in prilagojeno različnim stopnjam razumevanja. 
V tednu od 22. 9. do 26. 9. so učiteljice in učitelji v pouk 
poskusili vplesti spoznavanje življenja v daljnem srednjem 
veku. Učenci so spoznali življenje in delo Primoža Trubarja, 
vsakdanja opravila v srednjem veku, kuhanje, igro in delo. 
Nastali so čudoviti izdelki, ki so jih razstavi v šolski avli.
Naznanjeno je bilo, da se v petek, 26. 9. 2008 na OŠ Roje 
godi posebno slavje v čast Primožu Trubarju. Srednjeveško 
vzdušje je pričaralo slama po tleh, otroci v kmečkih oblekah in 
glasbeniki glasbenega ateljeja Carl Orff v gosposkih srednje-
veških oblačilih. Primož Trubar je predstavil svoje življenje in 
poudaril pomen svojega dela. Otroci so prikazali srednjeveško 
igro, zapeli ljudsko pesem, glasbeniki glasbenega ateljeja 
Carla Orffa pa zaigrali stare pesmi. 
Veseli smo bili, ker so se naznanilu odzvali tudi učenci OŠ 
Rodica in OŠ Jarše. Medsebojno sodelovanje je potekalo ne-

prisiljeno skozi celotno proslavo, ogledom razstave, predvsem 
pa pri sladkanju s srednjeveškimi dobrotami.
Primoža Trubarja in srednjeveški čas je težko razumeti, a mi-
slim da je vsak učenec naše šole na svoj način osvojil pomen 
njegovega življenja, dela in tedanjega časa.
Vodja projekta:

Vanda Trobevšek
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Ogled Čebelarske zveze Slovenije 
na Brdu pri Lukovici
Sprejeli smo vabilo Čebelarske zveze, saj smo vključeni v 
projekt Čebela, in obiskali njihov dom. Nekaj dni potem, 
ko sva otrokom povedali, da bomo obiskali »čebele«, so 
naju večkrat spraševali, kdaj se bo že to končno zgodilo. 
In se je…
V dopoldanskih urah smo se na pot odpravili z avtobusom, 
kar je bilo za nas že svojevrstno doživetje. Otrokom se je 
zdelo imenitno, da se moramo tudi tu pripeti in sedeti pri 
miru. Ob poti smo opazovali naravo, ki je tako hitro bežala 
mimo nas. Skozi vijugaste ceste smo prispeli pred Čebelarsko 
zvezo, kjer smo že kar neučakano poskakali iz avtobusa. 
Pričakala nas je vodička, s katero smo se sprehodili do no-
tranjosti doma. Ob tem pa smo opazili spomenik, ali kip, kot 
so povedali otroci, ki je predstavljal ustanovitelja doma. 

V posebni sobi, kjer imajo razstavljeno vso potrebno opre-
mo in pripomočke, ki se potrebujejo pri delu s čebelami, 
nam je gospod pripovedoval o življenju čebel. Na otrokom 
doumljiv način je razložil tudi marsikatero zanimivost o 
delu s čebelami. 
Povedal nam je, da so čebelarji veliki ustvarjalci, da 
vseskozi skrbijo za čebele, jih hranijo, pobirajo njihove 
pridelke iz katerih tudi sami večkrat kaj ustvarijo. 
Ko smo si razstavljeno ogledali, nas je popeljal v spodnje 
prostore, kjer smo najprej poizkusili raznovrstni med. 
Otrokom je bilo najljubše, ker je lahko vsak preizkusil 
med na svoji žlički. Nekateri otroci so z velikim nasmehom 
čakali, da bodo tudi sami deležni priboljška. Vodička nas 
je presenetila še z možnostjo izdelave svečke iz čebeljega 
voska. Vsak otrok si je z našo pomočjo izdelal svojo svečko, 
ki jo je ponosno odnesel domov. 
Da ne bi le mi odnesli njihova darila, smo jim v vrtcu pri-
pravili majhno presenečenje. Na les smo narisali čebelo in 
jo vžgal, da jim bo trajen spomin na naš obisk.

Ana Gerčar, skupina Sončki

Rezultati dobrega dela
V novi nogometni sezoni so rezultati najvišjih ekip mo-
ravških nogometašev prav osupljivi. Ni dvoma, da je tak 
napredek posledica kakovostnega dela, svoj delež pa imajo 
pri tem gotovo tudi novi kadrovski prijemi.
V minuli številki moravških novic smo ob poročanju o za-
četku jesenskih tekmovanj, ta napredek, ne po naši krivdi, 
spregledali, zato začnimo z njimi:
Mladinci in kadeti so se uvrstili v slovensko ligo – zahodni 
del, to pomeni v najvišje tekmovanje, kar je že samo po 
sebi, ne glede na uvrstitve, izjemen dosežek. Kakorkoli 
že, da na tako majhnem končku Slovenije obstoja tako 
kvaliteten igralski potencial, kot ga predstavljata Moravče 
in Dob, je lahko rezultat le kakovostnega dela in dobre 
selekcije.
Druga pozitivna novost pa je, da ima letos NK Termit svoje 
ekipe v prav vseh cicibanskih kategorijah, kar govori o res 
velikem zanimanju za nogomet v moravški občini.
Na tem mestu pa moramo, žal, zapisati naslednje:
Menda se kar nekaj bralcev Moravških novic pritožuje, 
da  preveč pišemo o nogometu, kot da drugih športnih 
dejavnosti v občini ni. Poudariti moramo: organizirana 
vadba in redna tekmovanja se v moravški občini izvajajo 
le v nogometu. To pomeni, da 8 ekip različnih starostnih 
kategorij, to je približno 160 mladih, vadi najmanj dvakrat 
tedensko po 2 uri in nato igrajo še tekmo v soboto in nede-
ljo. Kdo se lahko primerja s tako aktivnostjo v športu?
Sedaj pa še o zadnjih tekmah in stanju na lestvicah:
ČLANI so zadnjo tekmo izgubili v Ihanu s 3:1 in mu (kolo 
pred tem so imeli še spodrsljaj doma, ko so le remizirali 
z Dragomerjem) prepustili prvo mesto. Obe ekipi imata 
sicer enako število, to je 13 točk. Med strelci pa je še vedno 
v vodstvu Miloš Zorko.
MLADINCI so v slovenski ligi – zahod po 8 kolih na iz-
jemno visokem tretjem mestu. V zadnjem kolu so v gosteh 
v Šenčurju igrali neodločeno. Tako kot lansko leto, tudi 
letos najpogosteje od Moravčanov trese nasprotnikove 
mreže Marjan Kos, ki si na lestvici najboljših strelcev deli 
10.mesto z doseženimi 5 zadetki .
KADETI, pravtako v slovenski ligi – zahod, zasedajo 
trenutno 11. mesto med 14 ekipami, z eno zmago in 3 
neodločenimi igrami. Med strelci pa zaenkrat ne izstopa 
še noben Moravčan.
STAREJŠI DEČKI se borijo, zaenkrat še na zadnjem me-
stu.  A v zadnjem kolu so v gosteh  premagali ljubljanski 
Krim, ki je na lestvici kar 5 mest nad njimi in to kar s 
4:0.
MLAJŠI DEČKI so sicer na 7.mestu od 10 ekip in so v 
zadnjih dveh tekmah izgubili z novomeško Krko v gosteh. 
A še vedno so strelsko razpoloženi in so po doseženih 
zadetkih na petem mestu. 
CICIBANI U -10 vztrajajo na odličnem tretjem mestu, 
kljub temu, da so zadnjo tekmo v Komendi krepko izgubili. 
Tudi tu velja pohvaliti strelsko razpoloženost ekipe.
CICIBANI – U 9 so v zadnjih dveh kolih kar precej izgu-
bili, a so le predzadnji.
CICIBANI – U 8 pa so edina moravška ekipa, ki je v 
svoji skupini na zadnjem mestu. A vendar so že dosegli 
en neodločen rezultat in 9 zadetkov, kar jim, najmlajšim, 
daje motivacijo za nadaljnjo vadbo in uspehe.

Janez VIRK 
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O ljudeh, ki spreminjajo zgodovino
V zadnji številki našega časopisa, eden 
od občanov, kritizira članek podžupana. 
Povem lahko,da nikogar ne žalim in tudi 
nimam nasprotnikov. Res pa je, da imam z 
nekaterimi različne poglede na našo zgodo-
vino. Trdim, da v vojni so zmagovalci in so 
poraženci. Za drugo svetovno vojno lahko 
odgovorno trdim, da je bila velika večina 
Slovencev na strani zmagovalcev, kar nam 
priznava tudi vsa domokratična Evropa in 
svet  majhen del Slovencev, ki se je udinjal 
okupatorju misleč, da bodo z njim delili 
plen svetovne vojne  in z njihovim orožjem in 

Pisma bralcev
Pisem bralcev ne lektoriramo! (uredništvo)

proti plačilu zanj opravljal zločine ,nad la-
stnim narodom, kot je poboj v Česnicah leta 
1945. Trditev, da vojna še traja, pa ni moja, 
ampak je to trditev gospoda Velikonje,ki je 
bila izrečena na sestanku v Moravčah, ob 
priliki razgovora o postavitvi obeležja, za-
molčanim žrtvam. Poznano je ,da je gospod 
Velikonja velik zagovornik domobranstva. 
Njegova trditev, da se domobranci niso 
vdali drži, saj so prehitro zbežali pred 
borci NOB z krajev, kjer so kljub predaji, 
svojih gospodarjev, izvajali zločine- poboj 
Bračičevega bataljona.
Bilo je že mnogo poskusov spreminjanja 

zgodovine,toda dejstva so, takšna kot so 
in tega se kljub raznim poskusom, ne da 
spremeniti.

Ravnikar Stane

Resnica o ljudeh, ki spreminjajo 
zgodovino
V septembrski številki NMD je bil objavljen 
članek v rubriki » pisma bralcev« G. Kočar 
Jurij-a, prof. zgodovine, ki nima z zgodo-
vino nobene povezave in je samo odsev 
globokega sovraštva do vsega kar spominja 
na NOB v drugi Svetovni vojni.
V članku se je postavil za razsodnika zgodo-
vine Slovencev od leta 1941 naprej, kar pa 
se mu je povsem ponesrečilo. Poslušaj Jure 
nasvet starejših bolj izkušenih: » Zgodovi-
nar ne sme biti preveč vnet razsodnik«, saj 

Društvo ŠKTD BICIKL ne miruje
V juniju se je devet članov našega društva ŠKTD BICIKL 
udeležilo kolesarskega kroga v Sopoti, ki ga je organiziralo 
tamkajšnje kolesarsko društvo. 28 km dolga proga je bila 
razgibana ter nas je vodila po lepi okolici Sopote. Domačini 
so nas na koncu pogostili z zelo okusnim golažem. 

V začetku septembra se je 29 članov našega društva že 
drugo leto udeležilo tradicionalnega Poli maratona na 
Ptuju. Proga je potekala na letališču Moškanjci na Ptuju po 
treh trasah. Največ naših članov se je udeležilo najdaljše 
proge, ki je bila dolga 64 km, tisti z malo manj kondicije 
pa so šli na 30 km dolgo progo. Najkrajše, 18 km dolge 
proge, ki je bila letos tudi novost, se ni udeležil nihče od 
naših članov. Za hrano in pijačo je bilo dobro poskrbljeno, 
zabavala pa nas je skupina Atomic Harmonic.
13. septembra 2008 pa smo tudi v našem društvu orga-
nizirali kolesarski krog. Prvotna proga naj bi bila Hrib nad 
Ribčami – Gradiško jezero, vendar smo jo zaradi slabega 
vremena skrajšali ter se vrnili v Dom krajanov na Hrib, 
kjer smo se okrepčali in malo pozabavali. Veseli smo, da 
je udeležba vsako leto večja.
V društvu ŠKTD BICIKL načrtujemo, da se bomo tudi v 
prihodnje v čim večjem številu udeleževali raznih kolesar-
skih prireditev.

D. Ribič

EKIPA SELA se je borila do 
zadnjega penala…
V nedeljo, 28.09.2008 se je v Krtini odvijal že 10. tradici-
onalni turnir v ženskem nogometu pod okriljem Šd Krti. 
Turnir se je pričel ob 10 uri. Tudi v tem letu je bila prisotna 
ekipa Sela (dosedanji uspehi na tem turnirju: 2003/ 2.mesto; 
2004, 2005, 2006, 2007/ 1.mesto). Selektor Miha Novak je 
tokrat s seboj pripeljal vratarko Tanjo Birk, tekmovalki v 
obrambi Nušo Cajhen in Kristino Cerar ter v napadu Katjo 

Birk in Sandro Urbanija s kapetanko Bernardo Poklukar 
Novak. Prvi dve tekmi sta potekali med ekipami Mamice: 
Selo (0:2) in Tornado: Krtinke&Kelnarce (0:1). Ko je bil 
za tekmovalke čas malice- tudi Primoževe kremšnite niso 
manjkale in krajšega počitka, se je odvija tradicionalna 
nogometna tekma med ekipama Stari: Mladi (3:1), oboji 
iz ŠD Krti. Nato je sledila tekma za tretje mesto med eki-
pama Mamice: Tornado (1:2) in tekma za prvo mesto med 
ekipama Selo: Krtinke&Kelnarce (0:0). Ker ni bila znana 
zmagovalna ekipa je sodnik Brane vsaki ekipi določil po 
pet 7-metrovk. Na koncu je svojo zmago vendarle slavila 
ekipa Krtinke&Kelnarce z eno točko prednosti. Sicer pa se 
ekipa Sela še ni predala, saj je obljubila, da se prihodnje 
leto spet vidimo.

Nuša Cajhen za odnose z javnostjo

Šport
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s tem tvega, da postane sedanjost pomemb-
nejša od preteklosti in ravno to se je tebi 
zgodilo, če si sposoben to razumeti?
G. Stane Ravnikar je član ZB in podžupan 
občine Moravče in normalno je, da je v 
majski številki opisal proslavo nad Češnji-
cami in pokomentiral pobijanje ranjencev 
zgolj iz maščevanja bele garde na pragu 
osvoboditve. S tem člankom ni posegel v 
spreminjanje zgodovine, kar se tebi doz-
deva, verjetno pa po svojem pisanju ne 
obvladaš dovolj resnične zgodovine druge 
svetovne vojne, zato ti bomo osvežili spomin, 
kaj se je v resnici dogajalo.
Drugo Svetovno vojno je pričel fašizem, ki 
je hotel zavladati svetu, izbrisati je hotel 
cele narode iz obličja zemlje, med njimi 
smo bili tudi Slovenci. Po dveh letih krva-
vih spopadov v katerih so levji delež nosili 
Rusi in ostali narodi na strani antifašistične 
koalicije so se voditelji treh velikih zbrali na 
mirovni konferenci na Jalti, leta 1943.
Stalin, Rooswelt in Churchil so se dogovorili 
med drugim tudi o tem, kaj bodo naredili z 
vsemi kvizlingi, ki so v posameznih zasedenih 
državah pomagali Hitlerju in so zavestno 
služili silam osi, torej Hitlerju. Dogovor se 
je glasil: Vse izdajalce lastnega naroda, ki 
sedaj služijo Hitlerju je obvezno po končani 
vojni vrniti v države od koder izhajajo s 
ciljem, da jim za zločine sodi prizadeto 
ljudstvo.To zgodovinsko kolektivno smrtno 
obsodbo so izrekli trije predsedniki, ki so bili 
takrat najvišja oblast, kar morate priznati 
tudi zgodovinarji. Po vojni se je dogajalo le 
tisto, kar je bilo izrečeno na Jalti. Vsak pa je 
imel še možnost, da zapusti kvizlinške enote 
in s tem službo pri Hitlerju. Posameznik se 
je odločal po svoji presoji, zato sledi ugo-
tovitev, da po vojni izvensodni poboji niso 
bili izvensodni saj je bila kolektivna sodba 
izrečena leta 1943 od najvišjih predstavni-
kov protihitlerske koalicije. Zato so Angleži 
vrnili slovenske in jugoslovanske kvizlinge 
v Slovenijo. Naši partizani so odigrali po-
membno vlogo saj so Hitlerju preprečevali 
dostop do fronte v Italiji in južni Evropi, to 
je slabilo udarno moč Nemcev, istočasno pa 
omogočilo hitrejše napredovanje zavezniških 
enot proti centru zla.
Slovenija in Jugoslavija sta z aktivnim 
odporom partizanov, ki so se edini borili 
proti fašistom vezali na svoje ozemlje kar 
veliko število sovražnih divizij, ki bi na dru-
gih frontah povzročale še veliko več žrtev 
med zavezniki. Zato ima ZB Slovenije vso 
pravico, da spoštuje padle žrtve, ki so v nee-
nakem boju s fašisti darovali življenja. Zato 
ti Jure sporočamo, da bomo še organizirali 
naše proslave ob spomenikih padlih in o 
tem tudi pisali, ne potrebujemo pa nobenih 
kvazi zgodovinarjev, ki bi ocenjevali naše 

delo; to je že vseskozi zapisano v svetovni 
zgodovini.
S spoštovanjem do žrtev!

OOZB Moravče

Kamen na kamen palača, zrno na 
zrno pogača
Prebrala sem vsebino zadnje številke Novic in 
podatke o volilnih izidih, saj sem sledila do-
gajanju v predvolilnem obdobju v parlamentu, 
zlasti na TV, radiu in v tiskanih medijih.
Nisem mlada, zato sem volila že v skupni 
državi Jugoslaviji, kjer glas volivca ni vpli-
val na  rezultate, znane že vnaprej. Večina 
volivcev ni mogla vplivati oz. predlagati 
kandidatov, niti se odločati oz. izbirati med 
njimi. Če se s kandidati v celoti nisi strinjal,  
je bil glas neveljaven.
Odkar je zmagala demokracija, je pomem-
ben vsak glas (primer: županske volitve v 
Izoli!). Tega se zavedam in vedno volim 
zlasti, ker smatram, da ne le moj, ampak 
vsak glas velja za dva. Namenjen je namreč 
politični opciji, ki jo želiš v sledečem obdo-
bju imeti v parlamentu oz. v vladi, in s tem 
vzameš glas ostalim.  
Prav tako nisem ena tistih »mlačnežev«, ki 
nikdar ne volijo, a so prav ti ne glede na 
vladajočo strukturo vedno nezadovoljni in 
polni same kritike.
Letos se je predvolilno obdobje začelo prav 
zgodaj. Najbolj marljivi so bili mediji, za ka-
tere je bilo včasih in do nedavnega značilno, 
da so bili naklonjeni poziciji. Tokrat niso 
bili zvesti tradiciji, čemur je prav gotovo 
pripomoglo zasebno lastništvo le-teh. V svo-
bodi izražanja, ki so jo namenili predvsem 
kritiki, so namreč namenoma prezrli mar-
sikatera pomembna, kvalitetno opravljena 
dejanja v tem obdobju, ki so odmevala ne 
le v Evropi, pač pa tudi v svetu. 
Spremljala sem soočenja na TV in radiu ter 
dogajanja v parlamentu. Tolikim umazanim 
besedam in žaljivkam posameznih poslan-
cev in žal tudi poslank še nisem bila priča. 
Tudi zato sem šla na volišče. 
Od štirih volilnih upravičencev v družini je 
eden volil v nedeljo, kar trije pa predčasno v 
Domžalah. Od tega eden v sredo, ko je bilo 
zaradi gneče treba celo čakati v vrsti, dva v 
četrtek opoldne. Skrinjica je bilo že dodobra 
napolnjena za naš volilni okraj. Koliko je 
bilo oddanih glasov še v popoldanskem 
času, vedo najbrž odgovorni.
Ko sem brala Novice, pa sem zasledila, 
da je bilo pod rubriko »PREDČASNO 
GLASOVANJE« v vsoti vsot, torej po 
strankah, kakor tudi volilnih enotah nave-
dena NIČLA. Torej ni bilo volivca, ki bi v 
našem volilnem okraju volil predčasno!? 
Sprašujem se, kje so vsi tisti glasovi, ki so 

polnili volilno skrinjico v sredo in četrtek 
pred volilno nedeljo.
Izmed vseh oddanih glasov, so bili predča-
sni morda le kamenčki ali drobtinice, ven-
dar star pregovor še vedno velja: KAMEN 
NA KAMEN PALAČA, ZRNO DO ZRNA 
POGAČA. Ne glede na politično pripadnost 
vseh predčasnih volivcev, ki smo se pred 
oddajo svojega glasu morali legitimirati, 
podpisati posebno izjavo o takem glaso-
vanju in se podpisati v volilni imenik, se 
sprašujemo, ali ne bi bila zaradi vseh
predčasnih glasov določena pogača manjša 
oz. večja.

Ljudmila LAJOVIC, 
članica KS Moravče

Si je tudi v Moravčah vladajoča koa-
licija prisvojila medije in vse ostalo?
Bil sem prepričan, da se stvari, ki se doga-
jajo na državni ravni, v večji meri ne morejo 
odražati oz. prenesti nižje, na občinsko 
raven. Pa sem se močno uštel! Očitno so 
posamezni občinski veljaki vzeli stvari v 
svoje roke, kot, da je vse samo njihovo.
V prejšnji, 8. številki Novic iz Moravške 
doline preberemo zahvalo volivcem, ki sta 
jo, sicer res na straneh, ki so rezervirane za 
politične stranke, objavili SD in SDS. Lepo, 
si mislim, toda kako so že 12. septembra, ko 
je bil zadnji dan za oddajo prispevkov, že 
vedeli koliko poslancev na njihovi listi je 
bilo izvoljenih. Ja, tudi imena so navedli, 
čeprav smo imeli volitve 21. septembra. 
Zdaj malo bolj razumem standardni izid 
glasovanja 8:5 na občinskem svetu. Očitno 
je aroganca ušla iz vajeti in je že pregloboko 
zakoreninjena v posameznikih. Pravico do 
vseh informacij, ki so pomembne za odloča-
nje, imajo vsi in ne le nekateri. Obrazložitve 
so nemalokrat pomanjkljive, zahteve po 
dodatnih argumentih, pa povzročijo burne 
in živčne reakcije.
Zahteve po objavi pomembnih dokumentov, 
kot so proračun občine, planski dokumenti 
in ostali javni dokumenti na internetni stra-
ni občine, še vedno naletijo na gluha ušesa. 
Kot, da se občanov to ne tiče in nimajo 
pravice tega izvedeti. Prisoten je občutek, 
da so informacije zaprte in dostopne le 
ozkemu krogu izbrancev.
Za uveljavljanje interesov posameznikov, 
se porabljajo sredstva iz občinskega pro-
računa za priznane, predvsem pa drage 
odvetniške pisarne. 
Državnozborske volitve so res že za nami. 
Upati je, da posameznikov ni zasanjal 
relativno dober uspeh stranke na državni 
ravni. Lokalne volitve leta 2010 so čisto 
nekaj drugega. Tu volivce-občane ne zani-
ma stranka, kateri pripadaš. Občani znajo 

21oktober 2008



Pisma bralcev

presoditi, komu je glavno vodilo in interes razvoj in napredek 
občine za dobro vseh občanov. 
V OO Zares-nova politika Moravče, bomo vseskozi opozarjali na 
stvari, za katere smatramo, da niso dobre in niso v interesu večine 
občanov. Znamo in zmoremo misliti z lastno glavo in to bomo tudi 
počeli. Ne potrebujemo nobenega pokroviteljstva, prepričani pa 
smo, da bodo volivci – občani znali naše delo tudi nagraditi.
Vsem občankam in občanom se lepo zahvaljujemo za zaupanje, ki so ga 
na državnozborskih volitvah namenili stranki Zares-nova politika.

Miran Cerar, predsednik OO Zares-nova politika Moravče

Ločevanje odpadkov
Javno podjetje PRODNIK je letos izdalo knjižico z navodili o 
ločevanju odpadkov katero je moč dobiti tudi v vseh knjižnicah. 
To je zelo lepa gesta podjetja ki je v lasti občin Domžal, Moravč, 
Mengša, Lukovice in Trzina da svoje uporabnike in občane širše 
seznani z načini ločevanja odpadkov. 
Ko prebiramo to knjižico so v točki 1. Zapisali zakaj bi ločevali? A.) 
Čisto in urejeno okolje je vrednota,za katero si moramo prizadevati 
vsi. B.) Odpadki, bi sicer končali na odlagališču in bremenili naše 
okolje,postanejo v drugačni obliki spet uporabni. C.) Zavedati 
se moramo, da je mogoče dve tretjini vseh odloženih odpadkov 
predelati ali znova predelati. V 2. točki kaj lahko storim jaz? A.) 
Odpadki SO naša skrb, saj smo mi povzročitelji le- teh. Ponujena 
nam je možnost, da svoje odpadke ločimo in s tem zmanjšamo 
količino odloženih odpadkov. Izkoristimo jo! B.) Živimo v družbi, 
ki živi hitreje, potrebuje in kupuje več. Vsak izdelek in njegova 
embalaža pa končata kot odpadek. C.) Ločeno zbiranje odpadkov , 
ki vam ga predstavljamo pomeni skrbno, strokovno in premišljeno 
odbiranje odpadkov,ki jih zbiramo na posebnih mestih – ekoloških 
otokih. D.) Napačno odložen odpadek lahko onesnaži ostale pra-
vilno ločene surovine, ki tako postanejo neuporabne za nadaljnjo 
predelavo in jih je potrebno odložiti na odlagališču. Pod točko 3. 
Podrobno navaja in opisuje način reciklaže.
Zakaj vam vse to pišem spoštovani občani in uporabniki: prvič, da si 
bo še kdo ogledal in prebral ta dober priročnik, ki mu bo prišel prav 
ob sedaj sprejetih enormnih podražitvah storitev PRODNIK d.o.o.. 
In drugič zato, ker do sobote 4. oktobra do 11h 15min nisem verjel 
občanom, sedaj pa sem to videl na lastne oči, da javno komunalno 
podjetje PRODNIK d.o.o. Ločene odpadke iz ekoloških otokov ne 
odvaža ločeno temveč, da jih vse skupaj pomeša z ostalimi odpadki 
– kraj dogodka pri Osnovni šoli Preserje – ekološki otok . Glede 
na to, da imamo  za te storitve tudi zabojnike za ločeno zbiranje 
odpadkov sem slišal in sedaj tudi verjamem, da tudi z njim ravnajo 
enako. Ne pomaga noben izgovor, da to ni možno saj so ekološki 
otoki za ločeno zbiranje odpadkov stojijo že več let. Kaj to pomeni 
preberite zgornje točke iz priročnika PRODNIK d.o.o.  
V drugi točki tega priročnika sem se videl kot  JAZ KAJ LAHKO 
STORIM in opozoril na to nedopustno dejanje podjetja Prodnik 
d.o.o., katero opravlja to storitev za vse zgoraj navedene občine.  
Menim, da bi podjetje moralo pojasniti uporabnikom teh storitev, 
zakaj postopajo v nasprotju s svojimi navodili uporabnikom. Ne 
verjamem, da bi delavci tako delali na lastno odgovornost temveč 
zato ker, so jim nadrejeni tako naročili. Dobiček je dobiček! Veste 
Fran Milčinski je v zgodbi o Butalcih napisal tako »Če sam ne 
znam bom pa druge učil«.  Upam, da smo se tudi uporabniki teh 
storitev, kaj naučili in jim plačajmo le tisto, kar res delajo ne pa 
knjižna navodila! Kako lahko sedaj učiš otroke in odrasle kako je 
prav, če pa prav javni izvajalci lahko delajo, kar se jim zljubi in se 
požvižgajo na vse predpise, kaj šele na svoja navodila in etiko.

Danilo Kastelic

V SPOMIN

MATIC MIHELČIČ
 10. oktobra je minilo drugo leto, odkar te, Matic, več med nami ni. 

Hvala vsem, ki prižigate svečke, prinašate cvetje in obujate lepe misli.

Vsi domači

V domu našem je praznina,
v srcih naših bolečina,
spomin na tebe, Matic pa živi,
čeprav te več med nami ni.

V SPOMIN
5. novembra bo minilo leto, odkar je odšla v večnost 
naša draga mama, stara mama, prababica, sestra in 

teta

JERCA PRAŠNIKAR
Avbelnova mama in Peč

Hvala vsem, ki se je spominjate, postojite ob njenem grobu 
in ji prižigate sveče.

Vsi njeni

Ko pošle so ti moči,
zaprla trudne si oči
in čeprav spokojno spiš,
v naših srcih še živiš.

V SPOMIN
Letos mineva 20 in 16 let odkar 

sta nas zapustila draga starša 

Albin in Angela 
Sušnik, 

Dajnučeva z Gore pri Pečah.

Vedno vaju bomo imeli v lepem spominu.

Sin in hčere z družinami

Bila sta skromna in poštena,
vsakomur dobro sta hotela
in zlato srce sta imela.
V duši vse nas zaboli,
oko se vsem nam orosi,
a spomin je vedno živ
na naše skupne srečne dni.

V SPOMIN
Prvega oktobra je minilo žalostno leto, odkar nas 
je zapustila naša draga žena, mami, tašča, sestra, 

svakinja in teta

IVANKA GRILJ 
rojena Štefan, iz Krašc 5 pri Moravčah

Hvala vsem, ki se je spominjate, postojite ob njenem grobu 
in ji prižigate sveče.

Vsi njeni

Ni te več na vrtu, ne v hiši,
nič več glas se tvoj ne sliši,
če lučko na grobu upihnil bo vihar,
v naših srcih je ne bo nikdar.

V 8. Številki smo napačno objavili »zahvalo« namesto »v spomin« 
ge. Ivanki Grilj. Za neljubo napako se opravičujemo. Uredništvo
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OGLAS
Prodajamo parcelo v Češnjicah pri Moravčah. Veli-
kost: 980 m2, dovoz urejen, nagnjena.

GSM: 031 / 209 - 501

V spomin

ZAHVALA
V 43. letu starosti nas je mnogo prezgodaj zapustil 

naš nepozabni sin, brat, nečak in stric

FRANCI KUNAVAR
iz Zaloga 5

Ob boleči izgubi našega Francija, se iskreno zahvaljujemo vsem, posebno 
sorodnikom, sosedom, prijateljem, in znancem za izrečeno sožalje, za 
mnoge darove, sveče, cvetje, premnoge svete maše, ter za veliko pomoč, 
ki ste nam jo sočutno izkazali v tem težkem obdobju. Zahvaljujemo se 
gospodu župniku Viktorju Primožiču, gospodu Miru Šlibarju in gospodu 
Francu Klopčiču, za darovano pogrebno sveto mašo. Hvala prijateljem iz 
moškega cerkvenega zbora za pomoč pri obredu, pevcem cerkvenih pevskih 
zborov in Komornega zbora Limbar  za ganljivo petje, organistu Lojzetu za 
presunljiv govor. Zahvaljujemo se tudi družini Milana Kunavarja, podjetju 
Helios in Francijevim sodelavcem, za pomoč in poslovilne besede. Hvala 

vsem, ki ste izkazali hvaležnost za njegov večni nasmeh in prisrčnost.

Vsi njegovi.

V naša srca si se vpisal, 
čas ne bo te več izbrisal.
In čeprav spokojno spiš
z nami kakor prej živiš.

ZAHVALA
Veliko prezgodaj nam je kruta usoda vzela našo

TEJO KOCJANČIČ 
iz Mošenika 11

Ko ti življenje vzame tisto, kar imaš najraje, za kar pravzaprav živiš, ko 
ti zariše v srcu praznino, ki je ne moreš zapolniti, ko ti nobeden ne more 

vzeti bolečine …, takrat spoznaš, kdo ti stoji ob strani …

Iskrena hvala vsem, ki ste na kakršen koli način polepšali njene dneve 
življenja. Posebno se zahvaljujemo OŠ Jurija Vege Moravče, učencem in 
staršem 4. a in b razreda ter njeni razredničarki, zdravstvenemu osebju ZD 
Moravče, osebju pediatrične in ortopedske klinike v Ljubljani, sodelavcem 
Svečarstva Jurkovič in Big Banga, g. župniku, pogrebni službi Vrbančič, vsem 
sorodnikom, prijateljem, sosedom in znancem, ki ste izkazali svojo dobroto s 

svečami, cvetjem, sočutjem, izrečenim sožaljem in svetlimi mislimi.

Teja bo vedno med nami

Bernarda, Grega, Ian in mama

Angeli so te vzeli k sebi,
dali so ti krila,
peljali nad oblake,
kjer nov dom si dobila.

ZAHVALA
V 87. letu starosti nas je zapustil naš dragi mož, oče, 

stari oče, pradedek, brat in stric  

STANISLAV SMRKOLJ 
po domače Topolškov ata iz Pretrža

Ob boleči izgubi se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
prijateljem in znancem za izrečena sožalja, podarjeno cvetje, sveče, svete 
maše ter za spremstvo na njegovi zadnji poti. Zahvaljujemo se g. Borisu 
Huberju za prebrane poslovilne besede. Hvala g. župniku ter pogrebni 
službi Vrbančič za lepo opravljen pogrebni obred. Hvala vsem, ki ste ga 

pospremili na njegovi zadnji poti in se ga boste radi spominjali.

Žalujoči vsi njegovi

Tako tiho, skromno si trpel,
takšno tudi si življenje imel,
zdaj rešen vseh si bolečin,
za tabo ostal bo lep, a boleč spomin.

V SPOMIN

24. oktobra bo minilo deseto leto, odkar nas je zapustil 
naš dragi 

FRANC KLOPČIČ.
 Vsem, ki se našega ata spominjate, mu prižigate svečke 

in zanj molite, iskrena hvala.

Vsi njegovi

ZAHVALA
V 68. letu starosti nas je zapustil naš dragi mož, ata, 

stari ata, brat, stric ter svak  

FRANC JERINA 
po domače Kocjev Francelj iz Ribč

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in znan-
cem, g. župniku Viktorju Primožiču, pogrebni službi Vrbančič ter vsem, 
ki ste ga spremljali na njegovi zadnji poti. Hvala vsem za izrečena sožalja, 

darovane sveče, cvetje ter svete maše.

Vsi njegovi

Vsi bomo enkrat zaspali,
v miru počivali vsi,
delo za vselej končali,
v hišo očetovo šli.

ZAHVALA
V 88. letu starosti nas je zapustila naša draga mama, 

babica, prababica in sestra  

FRANČIŠKA KODERMAN 
Lovšetova Francka iz Prikrnice

Iskreno se zahvaljujemo sorodnikom, prijateljem in znancem, ki ste se 
poslovili od nje. Hvala za izraze sožalja, darovano cvetje in sveče ter mašne 
namene. Posebej hvala njenim sosedom iz Prikrnice za darovane maše in 

cerkvene namene.

Vsi njeni

Vsi bomo enkrat zaspali,
v miru počivali vsi,
delo za vselej končali,
v hišo očetovo šli. 

ZAHVALA
V 76. letu starosti nas je zapustil naš dragi mož, oče, 

dedek, brat in stric  

MILAN KOKALJ 
Dragarjev Milan s Hriba nad Ribčami 2

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in znan-
cem za izrečena sožalja, darovano cvetje in sveče, vsem, ki so sodelovali 
pri lepo pripravljenem pogrebnem obredu. Posebna zahvala vsemu zdra-

vstvenemu osebju za nudeno oskrbo v vseh letih njegove bolezni.

Hvala vsem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti. 

Vsi njegovi

Srce tvoje več ne bije,
bolečine ne trpiš,
nam pa žalost srca trga,
solza lije iz oči.
Dom je prazen in otožen,
ker te več med nami ni.
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Oglasi

Trgovine

PVC okna, 
vrata,senčila,
police
Edvard Jerina
Ribče 10, 1281 Kresnice
GSM 041/696-433
jerina.edvard.sp@siol.net

Franšizne trgovine Mercator

Slamnikarska 1a, 1230 Domžale
pri stanovanjskem objektu KRIZANT (bivši Toko) 

oz. za kitajsko restavracijo v Domžalah

  Prijave sprejemamo na:
 031/209-501 

Tečaj CPP 10.11. in 8.12.2008
Tečaj za traktoriste v decembru. 

                               
      SIR EDAMEC          KRUH JELEN           HRENOVKE       MLEKO ALP.    OKOLINO   NAPOLIT.KAKAV   KOSMI I 2500g 
      MERCATOR               1kg ŽITO                HOT-DOG 480g  3,5% 1L LM        1KG PODR.     1kg MEDEX             NESQUIK    
      4,99 EUR/kg               1,89 EUR/kg                2,35 EUR            0,86 EUR      6,99 EUR          2,96 EUR         1,99 EUR 
      

                                           
  PIVO 0,5l   PIVO 0,5L ST.    PAPIR TOAL.      DET. 3L        MOKA 1kg     PIJ.GENER.    SIRUP 1L             OK. MILKA      
   ST. UNION    ZLATOROG      GENERI NI          PERSIL         MERCATOR    ORANŽ.2L       A+C+E            100g MLE NA 
      0,75 EUR      0,77 EUR              1,15 EUR        12,79 EUR       0,57 EUR        0,28 EUR       1,69 EUR               0,77 EUR 

 
5% POPUST  

ZA ZADNJI IN PRVI DAN V MESECU  
ZA VSE UPOKOJENCE  

(POPUST VELJA SAMO ZA GOTOVINO PRI NAKUPU NAD 20,00 EUROV 
V VSEH SPININIH PRODAJALNAH) 
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V VSEH SPININIH PRODAJALNAH) 

24 Novice iz Moravške doline


